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Vážení a milí spoluobčané, 

stoupající teploty nás přenesly do období letních prázdnin, dovolených a dlouhých 
teplých večerů. Jak jsem v minulém vydání zpravodaje avizoval, v jarních měsících 
jsme si plnými doušky mohli užívat pestrou nabídku kulturních, společenských 
a sportovních událostí. Jistebnice ožívala poslechovou a taneční zábavou, sportovními 
utkáními, kterými vrcholila jarní sezóna a přinesla pěkná umístění i mistrovský titul ve 
fotbalové dětské soutěži, kulturní hostinou v rámci podpory kandidatury Českých 
Budějovic na evropské město kultury (ČB se staly vítězem), tradiční okrskovou soutěží 
dobrovolných hasičů, divadelními představeními, besedami, výstavami či 
muzikálovou hudbou. Jsem velice rád, že jako zástupce města mohu být součástí těchto 
událostí někdy aktivní účastí, jindy jako host. Vážím si neúnavné práce všech 
pořadatelů. Je mi potěšením a ctí být členem zastupitelstva města a mít možnost aktivně 
spolupracovat a podílet se na rozvoji Jistebnicka. 

Jistebnice žije nejen kulturou, sportem a zábavou, ale i v běžném pracovním procesu 
se nám podařilo dosáhnout dílčích nebo úplných úspěchů. 

Nákup budovy č.p. 8 v Jistebnici (lesní úřad) 

Na dubnové zasedání zastupitelstva byl schválen nákup budovy č.p. 8 v Jistebnici – 
lesní úřad za cenu 50.000 EUR. Současně s budovou město zakoupilo pozemek 
o rozloze 1044 m2, který navazuje na stávající pozemky města pod fotbalovým hřištěm. 
V květnu jsme úspěšně zvládli všechny kroky k převodu nemovitosti a následně jsme 
převzali budovu. U nemovitosti je nezbytné provést opravu okapových svodů, aby 
nedocházelo k zatékání dešťové vody do objektu a její další degradaci. Od původní 
majitelky jsme obdrželi projektovou dokumentaci, která nám poslouží pro realizaci 
pasportizace objektu. Dalším záměrem města je zadání studie využitelnosti. 
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Multifunkční hřiště v Jistebnici 

Odstartovali jsme první fázi projektu na dlouho žádanou výstavbu multifunkčního 
hřiště. V prvé řadě proběhl sběr požadavků od zástupců sportovních oddílů v Jistebnici. 
Dále se uskutečnila první schůzka s projektantem. Na základě tohoto setkání jsme 
zadali polohopisné zaměření pozemků fotbalového hřiště a přilehlých pozemků včetně 
přístupové cesty. Do zaměření byly zařazeny i nově zakoupené pozemky kolem lesního 
úřadu. Na základě získaných dat budou navrženy varianty k využití území pro 
volnočasové a sportovní aktivity, které poté budeme diskutovat a dále rozvíjet 
v projektové dokumentaci. 

Revitalizace fotbalového hřiště v Jistebnici 

Po dvouletém hodnocení Národní sportovní agenturou byla městu přiznáno dotace na 
stavbu závlahového zařízení na fotbalovém hřišti a nákup sekacího traktůrku. Nyní 
probíhá výběrové řízení na dodavatele. Dotace bude ve výši 80 % uznatelných nákladů 
projektu. 

Jistebnice - kanalizace a ČOV  

V uplynulých měsících se podařilo zrealizovat výběrové řízení na dodavatele stavby. 
Na červnovém zasedání zastupitelstva byla schválena smlouva se společností 
MOBIKO – T4 Building - Jistebnice, která předložila ekonomicky nejvýhodnější 
nabídku, a to v celkové výši 105.424.000,74 Kč bez DPH. Před schválením smlouvy 
proběhlo důkladné posouzení nabídky, včetně ověření předložených referencí. 
Rozhodnutím zastupitelstva o vypsání nového výběrového řízení jsme se dokázali 
téměř vrátit na původní hodnotu díla (z roku 2021) a tím ušetřit nemalé peníze. 
Začátkem července uplynula lhůta pro podání námitek k výsledku výběrového řízení. 
Dalším krokem je podpis smlouvy. Poté budou zahájeny administrativní kroky 
k předání staveniště a zahájení samotné výstavby. V rámci příprav bude probíhat 
zpřesnění harmonogramu výstavby, se kterým budou občané Jistebnice seznámeni na 
veřejné informativní schůzce 

Rekonstrukce mostů na Jistebnicku  

Jihočeský kraj v letošním roce provádí rekonstrukci silničního mostu v Makově. 
Stavba byla zahájena koncem dubna vybudováním objízdné trasy a demolicí 
původního mostu. Práce na výstavbě nového mostu pokračují v souladu s plánem prací 
a dokončení je plánováno na konec září letošního roku. 

Další plánovaná rekonstrukce mostu je na silnici II/123 ulice Táborská, Palackého 
v Jistebnici je nyní v projektové fázi. V rámci rekonstrukce je v jednání nová mostová 
konstrukce, přeložky inženýrských sítí, kanalizační výustě dešťové vody a díky 
souhlasu investora se na novém mostě projektuje podstavec pro navrácení sochy                 
sv. Jana Nepomuckého, který je nyní vystaven v Pamětní síni Richarda Laudy. Tato 
rekonstrukce je plánována v roce 2024 nebo 2025. 

Obnova zázemí hasičského dětského tábora u Kaplice 

Jistebničtí hasiči v dubnu začali intenzivní odklízecí práce na obnově zázemí dětského 
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tábora, které se loni stalo terčem neznámého žháře. Ke konci května se díky 
pracovníkům stavební skupiny podařilo dopravit potřebné řezivo na tábořiště. Díky 
tesařství pana Milana Peška záhy stála dřevěná konstrukce zázemí. Intenzivní 
brigádnickou činností jistebnických hasičů a jejich příznivců vyvrcholilo dokončení 
obnovy prostorů tábořiště. To bylo 1. července připravené na příjezd dětí na každoroční 
hasičský tábor. Všem, kteří se zasloužili o obnovu zázemí a kteří přiložili ruku k dílu, 
moc děkujeme. Největším poděkováním je zajisté dětská radost při užívání tohoto 
tábořiště na břehu Kaplice. 

Opravy na obecním majetku 

V osadním domku na Kovárně ve Smrkově dokončila firma p. Soldáta z Křivošína ve 
spolupráci s místními řemeslníky práce na opravě vnitřních prostor. Podařilo se opravit 
i část fasády. Momentálně se čeká na dodávku dvou nových oken do klubovny a dveří 
na pánské WC, které prošlo celkovou rekonstrukcí. Po montáži oken a dveří budou 
dokončeny stavební práce a prostor bude připraven k užívání.  

V Drahnětické ulici se podařila zrealizovat oprava kanalizačního řadu a vodovodního 
řadu v rámci koordinace s plánovanou akcí společností EG.D jako součást pokládky 
nového kabelového vedení NN a demontáže stávajícího venkovního vedení. Ve 
zmíněném úseku se nacházela ještě původní skládaná kamenná kanalizace, která již 
neplnila svoji funkci, protože byla značně poškozená. 

Současně probíhaly a probíhají někdy nutné, někdy plánované opravy a údržby na 
obecním majetku na celém území Jistebnicka. 

Oprava prostor radnice 

Realizační firma IPS Bohemia s.r.o. dokončila opravy omítek, betonáž podlah, 
elektroinstalaci, pokládku podlahové krytiny, výmalbu kanceláří a montáž 
podhledových konstrukcí. Podlahové topení instalovala firma p. Toužimského, výrobu 
a montáž oken zajistila firma Truhlářství Buzek. Koncem června proběhla montáž 
kancelářského nábytku v kanceláři podatelny a starosty. Od července bude kancelář 
starosty a podatelny plně funkční i pro veřejnost v původních prostorech. Kanceláře 
v přízemí radnice, kde probíhala kompletní výměna skladby podlahy, budou v letních 
měsících vysychat a v září budou připraveny k nastěhování.  

 

Užijte si letní měsíce plné sluníčka a dobré pohody. 

 

Ing. Jiří Popelka 

starosta města Jistebnice             e-mail: starosta@jistebnice.cz 

tel.: 602 442 799    instagram: @starosta.jistebnice 
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Zpráva o činnosti rady města 

V období od 23. 3. 2023 do 15. 6. 2023 se konalo osm schůzí rady města, číslo 12-19. 
Rada č. 13 dne 13. 4. 2023 a č. 18 ze dne 8. 6. 2023 byla rozšířená.  

Rada města vzala na vědomí: 

- Informace starosty města. 
- Zápis z 3. zasedání ZM Jistebnice 23. 2. 2023. 
- Přípravu 4. zasedání ZM. 
- Na RM č. 14 Písemnou rezignaci na mandát zastupitele města Jistebnice 

v souladu s § 55 odst. 2 písm. b) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí v platném znění – paní Mgr. Romana Švestková 
a pan Miloslav Vavřík, oba z volební strany 5J 

- Na RM č. 15 Písemnou rezignaci na mandát zastupitele města Jistebnice 
v souladu s § 55 odst. 2 písm. b) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí v platném znění podala na podatelně MěÚ Jistebnice 
zastupitelka paní Mgr. Tereza Šindelářová z volební strany 5J. 

- Na RM č. 19 Písemnou rezignaci na mandát zastupitele města Jistebnice 
v souladu s § 55 odst. 2 písm. b) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí v platném znění podal na podatelně MěÚ Jistebnice 
zastupitel pan Vladimír Švestka z volební strany 5J. 

- Zápis ze 4. zasedání ZM Jistebnice 20. 4. 2023. 
- Přípravu 5. zasedání ZM. 

Rada města na zasedání č. 12 dne 23. 3. 2023 schválila: 

- Vyúčtování finančního vypořádání veřejného vodovodu a kanalizace za rok 
2022. Na základě dosaženého výsledku hospodaření za rok 2022 se smluvní 
strany dohodly na dotaci k ceně pro vodné a stočné ve výši 691 407 Kč (+10 % 
DPH). 

- Darovací smlouvy a poskytnutí finančního daru ve výši 4 000 Kč žadatelům 
v rámci dotační výzvy My v tom Jihočechy nenecháme II. 
RM souhlasila: 

- S uzavírkou a přechodnou úpravou dopravního značení na komunikaci III/1238 
a III/1231 v obci Makov dle návrhu a požaduje zachování příjezdu k budově 
hasičské zbrojnice Makov a ke garážím RD č. p. 5. 

- Se stavebními úpravami č. p. 34 na p. č. st. 2/2 v k.ú. Drahnětice – výměna 
střešní konstrukce. 

- S napojením budovy na pozemku p. č. st. 135/2, k.ú. Jistebnice na vodovod. 
- Se zřízením sjezdu na pozemek p. č.2234 v k.ú. Božejovice. 

Rada města na zasedání č. 13 dne 13. 4. 2023 schválila: 

- Smlouvu o nájmu městského bytu o velikosti 35, 6 m2 v domě č. p. 87 
v Jistebnici na dobu určitou od 1. 5. 2023 do 30. 9. 2024. Výše nájmu 
75 Kč/1 m2. 
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- Zveřejnění záměru darovat část pozemku p. č. 1815, ostatní plocha, neplodná 
půda díl „a“ o výměře 211 m2 v k.ú. Jistebnice dle GP č. 900-929/2020 
Jihočeskému kraji. 

- Poskytnutí příspěvku na penzijní připojištění ze sociálního fondu pro každého 
žadatele v Žádosti o příspěvek na penzijní připojištění. 

- Rozpočtové opatření RO č. 3. 
RM souhlasila: 

- S navrženým způsobem realizace oplocení pozemku p. č. 632/3 v k.ú. Padařov.  
- S tím, aby do nemovitosti Náměstí č. p. 1, Jistebnice, 391 33 Jistebnice, p. č. st. 

97/1 k.ú. Jistebnice umístil své sídlo SPOLEK EMANCIPOVANÝCH KLUKŮ 
SYMPAŤÁKŮ (SEKS). 

Rada města na zasedání č. 14 dne 20. 4. 2023 schválila: 
- Vydání Osvědčení o členství v Zastupitelstvu města Jistebnice pro pana 

Vladimíra Švestku a pro paní Mgr. Terezu Šindelářovou. 
- Prodloužení smlouvy o nájmu městského bytu č. 9 o velikosti 65,70 m2 v domě 

č. p. 255 v Jistebnici na dobu určitou od 01.05. 2023 do 30. 06. 2023. Výše 
nájmu 65 Kč/1 m2 + platba za služby. 

- Souhlasí se stavebním záměrem – stanová hala pro skladování plastových hmot 
Drahnětice.   

Rada města na zasedání č. 15 dne 4. 5. 2023 schválila: 

- Smlouvu o poskytnutí dotace SDO/OEZI/244/23 mezi Jihočeským krajem, jako 
poskytovatelem, a Městem Jistebnice, jako příjemcem. Předmětem smlouvy je 
realizace programu „My v tom Jihočechy nenecháme“. Dotace bude poskytnuta 
maximálně ve výši 56 000 Kč. 

- Kupní smlouvu na dříví č. PVJ/2023/2/85/965. 
- Rozpočtové opatření RO č. 5. 
- Souhlas s vydáním Osvědčení o členství v Zastupitelstvu města Jistebnice pro 

pana Bc. Pavla Nádvorníka. 

RM souhlasila: 

- Se záměrem směny pozemků v k.ú. Zvěstonín. 
- Se zahájením řízení o nákupu/prodeji části pozemku p. č. 1251/5 o výměře cca. 

382 m2 v k.ú. Orlov u Jistebnice za pozemek p. č. 904 o výměře 640 m2 v k.ú. 
Orlov u Jistebnice a požaduje vyhotovení geometrického plánu pro oddělení 
pozemku dle předloženého návrhu.  

- S připojením dešťové vody ze střechy budovy na pozemku st. 35/2 v k.ú. Makov 
u Jistebnice do obecní kanalizace pro žadatele. 

- S provedením stavby rodinného domu na pozemku p. č. 955/1 v k.ú. Makov 
u Jistebnice, dále souhlasí s napojením tohoto pozemku na obecní kanalizaci 
a souhlasí se zřízením sjezdu na pozemek p. č.  2070/3 v k.ú. Makov. 

- S napojením odtoku z DČOV a dešťové kanalizace na pozemku p. č. 621/38 
v k.ú. Padařov na obecní kanalizaci a se zřízením sjezdu na pozemek p. č. 621/1 
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v k.ú. Padařov a dále souhlasí se stavbou rodinného domu na pozemku 
p.č. 621/38 v k.ú. Padařov. 

- S provedením stavby na pozemku p. č. 1452/22 v k.ú. Jistebnice, v Jistebnici 
a se zřízením sjezdu na pozemek p. č. 1449/2 v k.ú. Jistebnice. 

- Se zařazením 2 žadatelů do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu. 
- Se zařazením 2 žadatelů do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu 

v DPS. 
- S napojením zemědělské stavby na pozemku st. 635 v k.ú. Vlásenice u Makova 

na městský vodovod. 
- Se záborem chodníku v ulici Táborská před RD č. p. 21 z důvodu provádění 

stavebních prací na fasádě domu na období od 15.5.2023 do 31.5.2023. 
- S provedením stavby na pozemku p. č. 676 v k.ú. Vlásenice u Makova, ve 

Vlásenici a se zřízením sjezdu na pozemek p. č. 875 v k.ú. Vlásenice u Makova. 
- Nesouhlasí se zařazením žadatele do seznamu uchazečů o pronájem městského 

bytu v DPS. 

Rada města na zasedání č. 16 dne 18. 5. 2023 schválila: 

- Darovací smlouvu na finanční částku ve výši 5 000 Kč na koncert kapely Swing 
Band Tábor dne 14.05. 2023 v Jistebnici. 

- Pořízení územní studie Jistebnice na plochu Z7, v rozsahu požadované dle ÚP 
Jistebnice. Studie bude spolufinancována podílově vlastníky jednotlivých 
pozemkových parcel (náklady – 50 % město Jistebnice, 50 % majitelé 
pozemků). 

- Pořízení územní studie Jistebnice na plochu PX-3, PX-4 a BI-5, v rozsahu 
požadované dle ÚP Jistebnice.  

- Nákup nového jeřábu na nákladní automobil MAN v ceně cca 700 000 Kč bez 
DPH. 

- Smlouvu o udělení souhlasu k provedení stavby „Vodní nádrž Horšín, k.ú. 
Božejovice“. 

RM souhlasila: 

- S připojením přepadu z domovní čistírny odpadních vod na pozemku p.č. 2505/3 
v k.ú. Makov u Jistebnice, v Hůrce na obecní kanalizaci, dále souhlasí se stavbou 
na pozemku p. č. 2505/3 v k.ú. Makov u Jistebnice, v Hůrce. 

Rada města na zasedání č. 17 dne 1. 6. 2023 schválila: 

- RO č. 6. 
- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem 

Jistebnice a EG.D, a. s.. Předmětem je zřízení věcného břemene spočívající 
v právu budoucího oprávněného: stavba „Jistebnice: kabel NN- p. Klejma“, 
umístění distribuční soustavy – na – do pozemků p. č. 1854/2, 1854/3 a 1946, 
vše v k.ú. Jistebnice - kabelové vedení NN.  Věcné břemeno se zřizuje jako 
časově neomezené, úplatně za jednorázovou úhradu ve výši 9.000, - Kč bez 
DPH. 

- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem 
Jistebnice a EG.D, a. s. Předmětem je zřízení věcného břemene spočívající 



Zpráva o činností rady města a zastupitelstva města 
 

v právu budoucího oprávněného: stavba „Ounuz- TS, VN, kabelizace NN“, 
umístění distribuční soustavy – na - do  pozemků  p. č. 1054/1 - kabelové vedení 
VN,  NN, 1055/1 - kabelové vedení  NN, 1058/2 - kabelové vedení VN,  NN  a 
1060/1 - kabelové vedení VN, vše  v k.ú. Cunkov.  Věcné břemeno se zřizuje 
jako časově neomezené, úplatně za jednorázovou úhradu ve výši 55.700, - Kč 
bez DPH. 

- Zveřejnění záměru města Jistebnice prodat pozemek p. č. 1854/11 o výměře 
14 m2, v k.ú. Jistebnice dle GP č. 945-53/2023 (část pozemku p. č. 1854/3 
o výměře 14 m2 v k.ú. Jistebnice) za smluvní cenu ve výši 200 Kč včetně platné 
DPH za 1 m2. 

- Dary a darovací smlouvy. 
- Z pozice zřizovatele právního subjektu ZŠ a MŠ Jistebnice odměnu ředitelce ZŠ 

a MŠ Jistebnice v souladu s ustanovením § 134 zákona č. 262/2006 Sb., 
v platném znění za aktivní plnění úkolů. 

RM souhlasila: 

- Se stavbou 1030080419. 
- Se stavbou komína u domu Náměstí 154, Jistebnice pro žadatele. 
- Se záborem části komunikace v Kostelní ulici v Jistebnici na části pozemku 

p.č. 1834/1 v k.ú. Jistebnice o velikosti 8,6 m2 pro žadatele. Termín záboru od 
1. 7. do 14. 7. 2023. 

Rada města na zasedání č. 18 dne 8. 6. 2023 schválila: 

- Smlouvu o pronájmu nebytových prostor mezi městem Jistebnice, Náměstí 1, 
391 33 Jistebnice jako pronajímatelem a Policií ČR jako nájemcem nebytových 
prostor o výměře 8,84 m2 za cenu pronájmu 400 Kč/měsíc a umývárny (2,72 m2), 
WC (1,36 m2), úklidová místnost (1,36 m2) a přístupová chodba (8,8 m2) 
o celkové výměře 23,8 m2 za cenu pronájmu 100 Kč/měsíc, které jsou ve 
společném užívání s nájemcem kadeřnictví v přízemí budovy zámečku č. p. 167 
v Jistebnici pro účely služebny Policie ČR. 

- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 6 o velikosti 35,3 m2 v domě č. p. 343 
v Jistebnici na dobu určitou od 1. 7. 2023 do 30. 9. 2024. Výše nájmu 
100 Kč/ 1 m2 + úhrada za služby spojené s užíváním bytu.  

RM souhlasila: 

- S tím, že se město Jistebnice nebude přihlašovat do insolvenčního řízení 
společnosti. Výše pohledávky města Jistebnice je 906,58 Kč. 

- Se zařazením žadatelky do seznamu uchazečů o pronájem městského bytu 
v DPS 

- S umístěním stavby RD na pozemku p. č. 996/1 v k.ú. Jistebnice a dále souhlasí 
s vybudováním sjezdu z pozemku p. č. 996/1 v k.ú. Jistebnice na pozemek 
p.č. 1854/3 v k.ú. Jistebnice. 

Rada města na zasedání č. 19 dne 15. 6. 2023 schválila: 

- Souhlas s vydáním Osvědčení o členství v Zastupitelstvu města Jistebnice pro 
pana Ing. Ladislava Wallu. 
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Zpráva o činnosti zastupitelstva města 

Zastupitelstvo města na zasedání č. 4 dne 20. 4. 2023 

Bere na vědomí: 

- Informace starosty města. 
- Zprávu o podaných návrzích a připomínkách na 3. zasedání ZM 
- Zprávu rady města v období od 23. 2. 2023 do 20. 4. 2023 (RM č. 11 –13). 
-  Zprávu FV. 
- RO č. 3 ze dne 13. 4. 2023. 
- Informaci o rezignaci na mandát zastupitele města Jistebnice v souladu s § 55 

odst. 2 písm. b) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 
v platném znění podali na podatelně MěÚ Jistebnice zastupitelé paní 
Mgr. Romana Švestková a p. Miloslav Vavřík, oba z volební strany 5J. 

Schvaluje: 

- Dary a darovací smlouvy pro rok 2023. 
- Přijetí finančního příspěvku na účel Obnova, zajištění a výchova lesních porostů 

do 40 let věku ve výši 148 112 Kč od Krajského úřadu Jihočeského kraje. 
- Smlouvu o úvěru č. 99039879168 ve výši 70 000 000 Kč s pohyblivou úrokovou 

sazbou 1M PRIBOR + 0,10 % na 20 let mezi Komerční bankou a.s. a městem 
Jistebnice. Předmětem smlouvy je financování akce „Jistebnice –kanalizace 
a ČOV“. Podrobnosti viz smlouva o úvěru.  

- RO č. 4. 
- Kupní smlouvu, nákup nemovitosti RD v Jistebnici č. p. 8 s pozemkem st. 2 

o výměře 1034 m2, zastavěná plocha a nádvoří a pozemku p. č. 38/1 o výměře 
1054 m2, zahrada, vše v k.ú. Jistebnice za smluvní cenu ve výši 50 000 EUR.  

- Aktualizaci projektů Základní školy a Mateřské školy Jistebnice v Místním 
akčním plánu vzdělávání ORP Tábor. 

- Plánované akce města Jistebnice pro období roků 2023 – 2026. 

Zastupitelstvo města na zasedání č. 5 dne 15. 6. 2023 

Bere na vědomí: 

- Informace starosty města. 
- Zprávu o podaných návrzích a připomínkách na 4. zasedání ZM 

- Zprávu rady města v období od 21. 4. 2023 do 15. 6. 2023 (RM č. 14 – 19). 
- Zprávu FV. 
- RO č. 5 ze dne 4. 5. 2023 a RO č. 6 ze dne 1. 6. 2023. 
- Informaci o rezignaci na mandát zastupitele města Jistebnice v souladu s § 55 

odst. 2 písm. b) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí 
v platném znění, kterou podali na podatelně MěÚ Jistebnice zastupitelé paní 
Mgr. Tereza Šindelářová a p. Vladimír Švestka, oba z volební strany 5J. 
V souladu s § 56 odst. 1 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev 
obcí v platném znění nastupují za člena tohoto zastupitelstva náhradníci 
z kandidátní listiny téže volební strany v pořadí podle § 45 odst. 5, a to dnem 
následujícím po dni, kdy došlo k zániku mandátu – p. Bc. Pavel Nádvorník 
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a Ing. Ladislav Walla, kteří na dnešním zasedání ZM složili předepsaný slib.  
- Zprávu o výsledku hospodaření za rok 2022 (výsledky auditu) 

Schvaluje: 
- Účetní závěrku  
- Celoroční hospodaření města a závěrečný účet města za rok 2022 včetně zprávy 

o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2022 bez výhrad. 
- Závěrečný účet Společenství obcí Čertovo břemeno za rok 2022 bez výhrad. 
- Přijetí finančního příspěvku na účel Obnova, zajištění a výchova lesních porostů do 

40 let věku ve výši 163 240 Kč od Krajského úřadu Jihočeského kraje. 
- Přijetí finančního příspěvku na akci 129 393 4331 Obnova rybníka na p. č. 889/3 

v k.ú. Zvěstonín ve výši 2 586 000 Kč od Ministerstva zemědělství ČR. 
- Přijetí dotace na projekt Modernizace prostor ZŠ Jistebnice ve výši 4 800 000 Kč 

od Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 
- RO č. 7 ze dne 15. 6. 2023. 
- Zastupitelstvo na základě předložených informací k zadávacímu řízení „Jistebnice 

– Kanalizace a ČOV - 2023“, konanému v otevřeném podlimitním řízení, v režimu 
zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v účinném znění (dále též 
„ZZVZ“), bere na vědomí stav řízení, kterého se účastní 5 účastníků s následujícími 
nabídkami (bez DPH) 
AQUASYS spol. s r.o.     115 966 500,00 Kč  
Společnost DAICH – VHST – ENVI-PUR  105 500 000,00 Kč 
PL BEKO s.r.o.      109 792 722,50 Kč 
Společnost MOBIKO – T4 Building – Jistebnice 105 424 000,76 Kč 
OHLA ŽS, a.s.      113 900 000,00 Kč 

Zastupitelstvo bere na vědomí, že po posouzení kvalifikace prvního účastníka v po-
řadí, Společnosti MOBIKO – T4 Building – Jistebnice, která je tvořena společností 
MOBIKO plus a.s. a T4 Building s.r.o., bylo shledáno, že tento účastník prokázal 
kvalifikaci beze zbytku. Současně tak doložil i ostatní požadované doklady a infor-
mace, které zadavatel v zadávacím řízení žádal. V současné chvíli je tedy nabídka 
prvního účastníka v pořadí posouzena jako zcela dostatečná a vyhodnocena jako 
ekonomicky nejvýhodnější. 

- Darovací smlouvu, darování části pozemku p. č. 1815, ostatní plocha, neplodná 
půda díl „a“ o výměře 211 m2 v k.ú. Jistebnice Jihočeskému kraji. 

- Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci, bezúplatný 
převod pozemku p. č. 1548/9, ostatní plocha, ostatní komunikace v k.ú. Zvěstonín 
z majetku ČR – ÚZSVM do majetku města Jistebnice.  

- Smlouvu o smlouvě budoucí darovací – předmětem je Technická a dopravní in-
frastruktura lokalita Jistebnice, p.č. 1048/1 a 1120/48, specifikace dle smlouvy 
(nově vybudovaný vodovod a kanalizace + pozemky). 

- Členství města Jistebnice jako podporovatele v Platformě proti hlubinnému úložišti. 

Mgr. Václav Mácha, místostarosta města 



Upozornění na splatnost místního poplatku za komunální odpad 

Splatnost místního poplatku na rok 2023 (obecní systém odpadového hospodářství, tzv. 
svoz popelnic) je do 31. 8. 2023. 

Poplatek za komunální odpad hradí fyzické osoby, které jsou přihlášeny k pobytu 
v obci. Děti jsou v roce narození od poplatku osvobozeny. 

Výše poplatku činí 600 Kč za osobu a rok. 

Poplatníkem je i vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro 
rodinnou rekreaci, ve které není přihlášena žádná fyzická osoba k trvalému pobytu.  

Výše poplatku činí 600 Kč za nemovitost a rok.  

Všechny podrobnosti včetně osvobození jsou uvedeny v Obecně závazné vyhlášce 
č. 1/2022 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

Místní poplatek lze uhradit: 

 v hotovosti na pokladně Městského úřadu Jistebnice, a to v době úředních 
hodin: 

Pondělí  7:30 – 11:00,  12:30 – 15:15 hodin 

Úterý      12:30 – 15:15 hodin 

Středa           7:30 – 11:00,  12:30 – 15:15 hodin 

Čtvrtek                                     12:30 – 15:15 hodin 

Pátek             7:30 – 11: 00 hodin 

 převodem na bankovní účet města vedený u ČSOB a.s. na číslo účtu: 
246272364/0300 (číslo účtu se nemění) pod správným variabilním číslem 
poplatníka 

Variabilní symbol (VS) – je Vaše přidělené číslo, které je po celou dobu poplatkové 
povinnosti stejné. Bez správně zadaného VS nelze platbu spárovat a poplatek bude 
veden jako dlužný. 

 na stránkách města Jistebnice najdete údaje pro platbu:  

https://poplatky.jistebnice.cz - po vyplnění základních údajů poplatníka (jméno, 
příjmení, ulice, datum narození) se zobrazí platební údaje (číslo účtu, částka, VS, QR 
kód) 

V případě Vašich dotazů ohledně platebních údajů volejte na tel. 381 273 301 
(Šárka Malá) nebo tel. 387 967 045 (Veronika Vostřáková). 

 



Město Jistebnice 

 

Plnění rozpočtu k 31. 5. 2023 
 

 



Městská knihovna Jistebnice 

V první polovině roku proběhlo v knihovně 24 akcí. Jednalo se převážně o akce pro 
děti 1. stupně Základní školy. Nejvíce spolupracujeme s družinou, paní vychovatelky 
chodí do knihovny s dětmi na odpolední soutěže. Dvanáct odpolední jsme věnovali 
nejrůznějším soutěžním tématům – turnaj ve hře Člověče, nezlob se!, Vím, co čtu, 
Znám přírodu, Čarodějnický test nebo soutěž hádanková. V červnu jsme školní 
celoroční soutěž ukončili, ocenili úsilí, rozdali odměny a řádně oslavili. Mezi 
nejmenšími dětmi (1. a 2. třída) nejvíce bodů vysoutěžil Jakub Jahoda a z těch starších 
byla nejlepší Aneta Hrazánková. Děti využívají při těchto odpoledních setkání možnost 
půjčit si knížku, i když nemají průkazku do knihovny. Tady bych chtěla poděkovat za 
pomoc vychovatelkám, ze kterých se na chvíli stávají knihovnice a knihy od dětí 
vybírají a vrací zpět do knihovny. 

V rámci vyučování knihovnu navštěvují i jednotlivé třídy ZŠ. Tento půlrok byla pro 
děti z 1. a 2. třídy připravena beseda Václav Čtvrtek a jeho pohádky a děti ze 3. až 
5. třídy se seznámily s knihou Pohádky tisíce a jedné noci Františka Hrubína. V březnu, 
což je Měsíc knihy, pak knihovnu navštívily ještě děti z Mateřské školy. 

25. dubna přijala pozvání do naší knihovny paní spisovatelka Danka Šárková. 
Dopoledne besedovala s dětmi. Předškolákům z MŠ a prvňáčkům představila její milé 
Krkonoše, sama vystupovala v kroji, děti si také zkusily něco z toho, co se dříve nosilo. 
Pak si s dětmi povídala o svých knížkách Alenka a Krakonoš (už jsou vydané 4 díly). 
Děti měly možnost si v závěru besedy knížky koupit a zájem byl opravdu veliký. 
Odpoledne od 17 hodin pokračovalo besedování, tentokrát pro dospělé. Tématem 
besedy byly opět Krkonoše, povídání se týkalo knih Krkonoše, seznamte se! 
a Krkonošská kuchařka. Všechny knížky Danky Šárkové máme ve fondu, je možné si 
je v knihovně půjčit. 

V pondělí 19. června se konalo Pasování prvňáčků na čtenáře. Za velké podpory svých 
rodičů a prarodičů byly děti královnou pasovány na rytíře řádu čtenářského. Každý 
dostal placku Už jsem čtenář, pamětní list, který si podepsaly, knihu pro prvňáčky 
a průkazku do knihovny. Celou akci měli pod kontrolou naši skřítkové Knihomil 
a Knihomol, kteří se v knihovně zjeví vždy v tu pravou chvíli.  

V předstihu bych ještě chtěla upozornit, že 10. října přijedou na besedu cestovatelé 
Monika a Jirka Vackovi. Kdo si tuto sympatickou dvojici oblíbil, může se těšit na další 
skvělé vyprávění z cest. 

Na závěr prázdninová nabídka knih: 

Michaela Klevisová:   Vraní oko  / detektivka / 

Alena Mornštajnová:   Les v domě 

Filip Vogel:   Kolem světa žigulem / cestopis / 

Vlastimil Vondruška:   Vražda v ambitu / historická detektivka / 

Alena Jakoubková:   Lepšího manžela abys pohledala / román pro ženy / 

Robert Bryndza:   Ďáblova cesta / detektivka / 



Jo Nesbo:   Zatmění / detektivka / 

Marcela Mlynářová:   I v blázinci se dá žít / humoristický román / 

Ladislav Beran:   Čekání na vraha / detektivní povídky / 

Danielle Steelová:   Dětská hra / román pro ženy / 

Marek Šimíček:   Moře sladké vody / cestopis / 

 

O prázdninách bude knihovna uzavřena: 

3. 7.-7. 7. 2023 

24. 7.-11. 8. 2023 

Půjčovní doba v době prázdnin zůstává nezměněná. 

Přeji všem slunečné a pohodové léto. 

                                                                                                    Dagmar Nováková 

 

Pasování prvňáčků na čtenáře 
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Ze života mateřské školy 
Než se přesuneme ze školky na prázdniny k babičce a na dovolenou, pojďme se 
ohlédnout za tím, jak jsme si poslední měsíce užili v naší mateřské škole. 

Ve středu 22. 3. 2023 se děti a paní učitelky ze třídy Rybiček vydaly na návštěvu do 
jistebnické knihovny. Paní knihovnice si s nimi popovídala o knížkách, několik jim 
jich ukázala, společně si kousek z vybrané knížky přečetly. 

V rámci zapojení MŠ a ZŠ do projektu Hrdá škola nás čekal další z tematických dnů, 
a to Upcycling day, aneb dej předmětům kolem sebe nový život. Paní učitelky pro 
děti nachystaly různé recyklované předměty a společně s dětmi vytvořily několik 
výrobků, které se ještě dají prakticky použít.  

V úterý 4. 4. 2023 k nám do školky zavítalo divadlo Kolem s pohádkou „Princové 
jsou na draka“. Pan herec s paní herečkou zahráli dětem veselou pohádku. Děti si ji 
jako vždy moc užily.  

Na pozvání žáků první třídy se ve středu 5.4.2023 předškoláci z MŠ vypravili na 
návštěvu do základní školy. Paní učitelka seznámila děti s prostředím, které budou od 
září navštěvovat. Děti si zkusily, jaké to je sedět v lavici, spočítaly se školáky pár 
příkladů, ukázaly, že již znají nějaká písmena. Na oplátku pozvali předškoláci 
prvňáky na návštěvu do MŠ.  

Ve dnech 12. a 13. 4. 2023 proběhl zápis do první třídy ZŠ Jistebnice. Nejen pro děti, 
ale také pro rodiče to byl významný den, na nějž se pilně připravovali. 

V rámci opakování tématu ekologie a třídění odpadu se děti ze třídy Pastelek 
a Balónků v úterý 18. 4. 2023 vydaly na exkurzi na jistebnickou skládku. Na skládce 
je paní správkyně provedla po všech stanovištích, na kterých děti mohly vidět různé 
odpady, jejich třídění a práci s nimi.  

V rámci zapojení MŠ a ZŠ do projektu Hrdá škola nás čekal další z tematických dnů, 
a to den zlepšení školy. Děti vyráběly všelijaké předměty, kterými vyzdobily různá 
místa ve školce i jejím okolí.  

V pátek 21. 4. 2023 jsme se v rámci Dne Země rozhodli v okolí naší školky sebrat 
odpad a ostatní věci, které do přírody nepatří. Po úklidu si děti vyrobily 
tzv. „semínkové bomby“ a během vycházky každý svoji bombu zahodil.  

V úterý 25. 4. 2023 se děti ze třídy Pastelek a Balónků vydaly do místní knihovny na 
besedu se spisovatelkou Dankou Šárkovou. Paní spisovatelka dětem představila svoje 
knihy z oblasti Krkonoš a zahráli si společně na herce. Děti měly možnost zakoupit 
knihy i s věnováním.  

V pátek 28. 4. 2023 měli v MŠ slet všechny čarodějnice i čarodějové z blízkého 
i dalekého okolí. Bohužel čarodějnicím nepřálo počasí, a tak se musely uchýlit do 
bezpečí školky, kde si užily různé čarodějnické hry a soutěže.  

Ve čtvrtek 4. 5. 2023 čekal na děti z Pastelek a Balónků nevšední zážitek. V rámci 
projektu „Hrdá škola“ je čekal další z tematických dnů, a to filmový večer, který si 
spojily s přespáváním ve školce. Děti se ve večerních hodinách sešly ve školce, 
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posilnily se občerstvením, které jim rodiče připravili, a vydaly se na cestu k lesíku, 
kde je čekala „hledačka“. Každý měl za úkol podle tajného listu v lesíku najít přesně 
tu věc, kterou měl na obrázku. Vzhledem k tomu, že máme ve školce odvážné děti, 
vydávaly se do lesíka jednotlivě. Úspěšně si každý našel svoji odměnu a mohl se 
spokojený vrátit do školky na promítání filmu.  

V pátek 5. 5. 2023 zavítalo do naší školy sférické kino. Sluneční soustava a planety 
byly zobrazované v celé kopuli a děti tak měly pocit, že jsou přímo ve vesmíru nebo 
pod mořskou hladinou. Děti byly z představení velmi nadšené.  

Děti z mateřské školy se zúčastnily výtvarné soutěže na téma „Požární ochrana očima 
dětí“. Na některé děti z naší školky se usmálo štěstí a jejich díla byla vybrána 
a oceněna.  

Ve čtvrtek 25. 5. 2023 k nám do školky dorazilo divadlo Na cestě 
s loutkovou pohádkou O Plaváčkovi. Děti si pohádku moc užily.  

V úterý 30. 5. 2023 se děti ze třídy Pastelek a Balonků vydaly na výlet do Fantazia 
v obci Roseč. V plánu byla cesta autobusem po široké dálnici i úzkých klikatých 
silničkách. Pro děti byl ve Fantaziu připravený krásný program skládající se 
z několika různě zaměřených okruhů (voda, houby, stopy, skřítci), které si děti ve 
skupinkách obešly, a splnily řadu připravených úkolů.  

1. 6. 2023 se uskutečnila oslava mezinárodního dne dětí i v naší školce. Pro děti byla 
připravena „šipkovaná“ a opékání buřtů. 

Děti ze třídy Pastelek a Balónků se vydaly podle mapy, kterou si vyzvedly u paní 
sekretářky ve škole, po různých zastaveních směrem k opékání buřtů na 
„Majdaleně“.  

Děti z Rybiček a Broučků se vydaly po připravených šipkách směrem do městských 
sadů, kde si také opekly buřty a zahrály si spoustu krásných her.  

Rozloučení s předškoláky nás čekalo 8. 6. Paní učitelky s panem učitelem si s dětmi 
připravili krátké pásmo básní, písní a tanečků pro své rodiče a blízké. Poté čekalo na 
děti pasování na školáky a rozloučení s předškoláky. Paní ředitelka s panem starostou 
předali dětem dárky, diplom a popřáli mnoho štěstí a úspěchů do nové životní etapy.  

14. 6. se v Galerii u kostela uskutečnilo vítání občánků. Paní učitelka O. Kosová 
s dětmi nacvičila pár básní a písní, kterými děti a jejich rodiče přivítaly.  

19. 6. proběhla na fotbalovém hřišti BESIP show. Děti tato akce velmi zaujala. Na 
děti čekala nejen zajímavá podívaná, ale také se dozvěděly užitečné informace, jak se 
pohybovat v silničním provozu. 

27. 6. čeká děti z Pastelek a Balónků Den otevřených dveří u vojáků v Táboře.  

Školní rok se pomalu chýlí ke konci a právě nejvíce na našich dětech vidíme, jak ten 
čas letí. Proto si užívejte naplno každý společný okamžik s vašimi ratolestmi. 
Přejeme vám všem krásné, pohodové a prosluněné léto. 

Provoz naší mateřské školy během letních prázdnin je od 1. 7. do 14. 7. 2023 
a v období od 21. 8. do 31. 8. 2023. 

          Jana Bechyně 
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Co se stalo na naší škole v 2. pololetí školního roku 2022/2023 
Pět měsíců druhého pololetí školního roku 2022/2023 uteklo jako voda. Součástí 
výchovně-vzdělávacího procesu byly návštěvy divadel, účast v soutěžích, exkurze, 
projektové vyučování. Protože jsme v zimních a jarních měsících nezaháleli, rádi 
bychom se s vámi podělili o vše, co jsme pro žáky připravili a jakých úspěchů 
dosáhli. 

Některých akcí jsme se zúčastnili společně, některé absolvovali jen žáci příslušných 
ročníků.   

S příchodem prvních lednových dní se zejména žáci 2. stupně těšili na první 
lednovou sobotu roku 2023, kdy vyzdobený sál jistebnického KD přivítal žáky 
9. třídy, jejich rodiče a kamarády. Po dvou letech se navázalo na tradici založenou 
před deseti lety. Ples žáků 9. třídy sklidil velké ovace. 

V zimních i jarních měsících jsme všichni pokračovali v celorepublikovém projektu 
Hrdá škola.   

18. února změnily děti na chvíli svoji identitu. Převlékly se do koupených nebo doma 
zhotovených masek, aby si v podobě zvířátek a pohádkových postav užily 
karnevalové odpoledne v sále Kulturního domu v Jistebnici. 

23. února představila žákům druhého stupně umělecká agentura Pernštejni život 
a dílo Leonarda da Vinciho, představitele italské renesance. Představení bylo 
rozděleno do dvou částí. V první jsme sledovali scény ze života umělce, druhá byla 
věnovaná interaktivní výstavě. Žáci měli možnost zhlédnout a vyzkoušet si některé 
reprodukce Leonardových vynálezů. 

Karnevalového veselí si užily všechny děti prvního stupně, a to 24. února, kdy se 
tělocvična naší školy proměnila v místo setkání masek všeho druhu. 

29. března navštívilo 28 žáků 7. – 9. třídy VOŠ a SZeŠ Tábor, kde byl pro ně 
připraven projektový den. Zájemci plnili různé úkoly z biologie a chemie, 
enviromentální výchovy, povídali si o zdravém životním stylu. Dopoledne prožité 
mezi středoškoláky se všem líbilo.  

V neděli 2. dubna jsme se v odpoledních hodinách vydali do Prahy. Čekalo na nás 
krásné představení v Divadle v Dlouhé, Tajný deník Adriana Molea. I když jsme se 
domů vrátili v pozdních nočních hodinách, nikomu to nevadilo. 

Záchranná stanice Ikaros opět zavítala 19. dubna do naší školy. Výchovného pořadu 
se zúčastnili všichni žáci obou škol. 

20. dubna se žáci prvního stupně zúčastnili okresního kola Štafetového poháru. 
Z devíti přihlášených škol se naši sportovci umístili na 7. místě. Velký úspěch slavila 
štafeta starších žáků. Ta zaběhla 4. nejlepší čas. Zásluhu na pěkném umístění 
v soutěžích poháru má Vanesa Nováková, Barbora Tomečková, Eliška Barešová, 
Václav Dolejší, František Seidl, Štěpán Buchnar, Tomáš Stibor, Lucie Vavříková, 
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Michaela Vaczulková, Kryštof Novák, Jakub Bastl, Gabriela Pösingerová, Dorota 
Švecová, Valerie Maňáková, Štěpán Čechura a Matěj Tomeček. 

V dubnu se žáci druhého stupně zúčastnili celorepublikové akce Uklidíme Česko.  

4. a 5. května absolvovalo 53 žáků exkurzi do velmi zajímavých, ale zároveň 
smutných míst. Čekala je prohlídky Ostravy, zejména její industriální části, polský 
Krakov, Wieliczka a Osvětim. Zážitky nabité dva dny děti ocenily vzorným 
chováním a zájmem o místa, která navštívily.  

9. května se uskutečnilo okresní kolo Poháru rozhlasu. Naši školu reprezentovalo 32 
vybraných žáků druhého stupně. Žákyně 8. a 9. třídy svými výkony vybojovaly 
1. místo a postoupily do krajského kola soutěže.  

15. květen byl pro našeho žáka, Vlada Ilchuka, významným dnem. Vlado je hoch 
z Ukrajiny a je již více než rok žákem jistebnické školy. Jak se během doby ukázalo, 
je velmi umělecky nadaný a jeho velkým koníčkem je především malování. Důkazem 
toho byla prodejní výstava, jejíž vernisáž v galerii U Kostela se uskutečnila 
15. května 2023. Akci slavnostně otevřel na vernisáži pan starosta Ing. J. Popelka, 
přítomné včetně Vladových rodičů přivítala paní ředitelka. O kulturní program se 
postaral pěvecký sbor školy pod vedením paní učitelky Julie Peškové. Peníze 
z prodeje obrázků autor věnoval nadaci SOS Ukrajina Člověk v tísni a nadaci Lékaři 
bez hranic. 

Je již mnoholetou tradicí, že naši žáci úspěšně hájí barvy školy na Dopravní 
olympiádě mladých cyklistů. Ne jinak tomu bylo i letošní školní rok. 23. května obě 
čtyřčlenná družstva (I. kategorie – Ema Svatošová, Eliška Vaňková, Michal Maška, 
Tomáš Petráň; II. kategorie - Ema Bláhová, Denisa Kotalíková, Ondřej Hrazánek 
a Marek Petráň) v soutěži suverénně zvítězila. I nejcennější kov v kategorii 
jednotlivců si odvezla Ema Svatošová, Tomáš Petráň a Ema Bláhová. 

Vítězky okresního kola Poháru rozhlasu vybojovaly 25. května 3. místo v krajském 
kole soutěže. 

30. května hostil stadion Míru v Táboře sportovce okresu Tábor. Uskutečnil se zde 
Atletický čtyřboj. Naši školu reprezentovala čtyři družstva, družstvo starších žákyň se 
umístilo na 2. místě, a mohlo tak postoupit do krajského finále soutěže. Z krajského 
finále soutěže, které proběhlo 31. května 2023 v Písku, si děvčata – Dorothea 
Pincová, Eliška Svatošová, Markéta Štekerová, Denisa Kotalíková a Zuzana 
Řezáčová, přivezla bronzovou medaili. 

2. červen byl na naší škole Dnem dětí. Žáci druhého stupně měli možnost vybrat si ze 
tří nabídek, jak a kde by tento den chtěli strávit. A tak se 30 žáků vydalo za vodním 
dobrodružstvím a na raftech sjížděli Lužnici ze Soběslavi do Plané nad Lužnicí. Týž 
den 17 žáků navštívilo Národní filmové muzeum v Praze.  Sami si zkusili ozvučit 
film a vytvořili si svoji vlastní filmovou animaci. Ostatní žáci se vydali do Aleniny 
Lhoty na golfové hřiště. 
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2. červen byl i pro žáky prvního stupně Dnem dětí. V okolí školy připravili vyučující 
pro žáky mnoho soutěží, každý obdržel malou odměnu. 

Vítězové okresního kola Dopravní olympiády se 7. června rozjeli do Českých 
Budějovic, kde na ně čekalo krajské kolo soutěže. Z 3. místa měli všichni soutěžící 
obrovskou radost. 

5. června se na stadionu Míru v Táboře konalo atletické klání, Atletický čtyřboj žáků 
1. stupně. Zúčastnilo se ho několik sportovců. 

7. června se 40 žáků druhého stupně opět rozjelo do Tábora, aby na VOŠ a SZeŠ 
v rámci projektového dne strávili příjemné a velmi zajímavé dopoledne. Přítomní 
žáci byli rozděleni do několika skupin, kde se jim na jednotlivých stanovištích 
věnovali vyučující a studenti zemědělské školy. Nadšení byli zejména tehdy, když si 
pod dohledem instruktora zkusili řídit traktor. 

19. června se všichni žáci obou škol vydali na fotbalové hřiště. V prostoru před 
kabinami na ně čekala exhibice. Vystoupil na ní profi biker Lukáš Müller a ve 
spolupráci s moderátorem Danielem s dětmi zopakoval vše, co se týká povinné 
výbavy kola, bezpečné jízdy na kole, na řadu přišly i otázky týkající se první pomoci 
a znalost dopravních značek. Za správné odpovědi byly děti odměněny drobnými 
dárky. Lukášova exhibice na speciálních kolech pobavila, ale také vzdělávala. 

21. června se několik sportovců z 1. stupně vydalo do Tábora. Stadion Míru přivítal 
účastníky Atletického přeboru Táborska žáků 1. stupně. Do finále soutěže se 
probojovala Barbora Tomečková – 2. místo a Gabriela Pösingerová – 1. místo. 

Literární bojovka oslovila několik žáků druhého stupně, a proto se domluvili 
s vyučujícími českého jazyka a 23. června strávili po vyučování ve škole několik 
hodin nad knihami. Všemi knižními tituly prolínalo téma dětského hrdiny. Nadšení 
čtenáři pracovali samostatně nad zadanými úkoly, po dvou hodinách následovalo 
společné vyhodnocení a jako odměna na všechny čekalo příjemné posezení 
v restauraci Na Hradě. 

V 2. pololetí tohoto školního roku naši školu mnohokrát reprezentoval pěvecký sbor. 
Spolek Naplaveno a Město Jistebnice pořádal v rámci kandidatury Českých 
Budějovic na Evropské hlavní město kultury 2028 v neděli 14. května akci 
Kul.Turista (Kulturní hostina) aneb Výprava do místa, bez kterého by Tábor nebyl. 
V KD Jistebnice vystoupil sbor s krátkým programem. Po zahájení a přednášce 
o Petru Hromádkovi tematicky navázal písní Ktož jsú boží bojovníci a dalšími 
skladbami. Především díky první skladbě a výbornému ozvučení sklidili zpěváčci 
pochvalu za působivý a čistý zpěv. 

15. května zazpíval pěvecký sbor na vernisáži výstavy obrazů žáka 9. třídy Vlada 
Ilchuka v galerii U Kostela v Jistebnici. 

2. června se mohli příznivci pěveckého sboru zaposlouchat do písní a skladeb v rámci 
Noci kostelů v kostele sv. Michaela v Jistebnici. Obětavé zpěváčky odměnilo 
publikum velkým potleskem, který si vyžádal i malý přídavek. 
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Poslední vystoupení pěveckého sboru v tomto školním roce bylo obzvláště zajímavé.  
10. června vystoupil pěvecký sbor na vernisáži výstavy V masce i bez masky pod 
záštitou města Jistebnice, kterou realizoval v jistebnické galerii U Kostela 
akademický malíř Jan Kunovský a umělecká maskérka Nevena Thielová. Přítomní 
zájemci o umění mohli obdivovat kresby, obrazy a návrhy konceptů postav 
k pohádkám Čertoviny, Zakleté pírko a Strašidla. Čestným hostem obou umělců 
nebyl nikdo jiný než režisér Zdeněk Troška, který tyto pohádky režíroval. Pěvecký 
sbor si připravil pro tuto příležitost lidovou píseň a dvě písně z Troškových pohádek. 
Pan režisér byl dojat a velmi příznivě ocenil výkon dětí. Přejeme si, aby na naše 
vystoupení rád vzpomínal. Později se vernisáže zúčastnil i herec Pavel Kříž. Co víc si 
přát na závěr pěvecky vydařeného školního roku? 

              Julie Pešková 

1. třída 
25. května se prvňáčci v Městské knihovně v Jistebnici setkali se spisovatelkou knih 
pro děti Dankou Šárkovou. 

V rámci projektu Hrdá škola si všichni užili 4. května filmový večer. Naplánované 
bylo i přespání ve škole. 

Školní výlet do ZOO Hluboká nad Vltavou se uskutečnil 13. června. Jeho součástí 
byl výukový program a prohlídka zoologické zahrady. 

19. června byli prvňáčci v Městské knihovně v Jistebnici slavnostně pasovaní do 
čtenářského klubu. 

2. třída 
Letos se dohodli žáci 2. třídy společně s paní učitelkou, že by v rámci školního výletu 
rádi navštívili táborské Muzeum čokolády. Proto se 15. května vydali do Tábora. 
Z návštěvy muzea byli všichni nadšení, někteří si vytvořili vlastní výrobky 
z marcipánu. Po dopoledni stráveném v sladkém království se vydali do Jump arény.  

31. května se žáci 2. a 3. třídy zúčastnili pěšího putování na počest svátku Corpus 
Domini – po stopách kněze Petra z Prahy do italského města Orvieto. Pěší pouť se 
konala již posedmnácté. V rámci putování se vydali žáci z jistebnického náměstí do 
kaple sv. Magdalény. Zde vyslechli koncert pražského kytaristy a básníka. 

3. třída 
7. března podnikli žáci 3. třídy exkurzi do Husitského muzea v Táboře. Jejím cílem 
byla návštěva výstavy Mistři cechů oděvních a prohlídková trasa Chodby 
středověkého podzemí. Cestu k muzeu si prodloužili a šli se podívat ke Granátové 
skále, kde si povídali o horninách a nerostech. 

13. června se vydali třeťáci společně s prvňáčky na školní výlet do ZOO Hluboká nad 
Vltavou. 
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4. třída 
Společně s kamarády z 2. třídy se vypravili čtvrťáci do Tábora, kde v Muzeu 
čokolády strávili příjemné dopoledne. Poté předvedli své sportovní dovednosti 
v táborské Jump aréně. To vše zvládli 15. května v rámci školního výletu. 

5. A, 5. B 
14. března čekala na žáky obou pátých tříd přednáška Adam a Eva aneb Nejsme 
stejní. Svým obsahem navazovala aktuálně na probírané učivo přírodovědy. 

27. března prožily děti s pohádkami příjemné dopoledne v městské knihovně. S paní 
Novákovou si povídaly o pohádkách z knihy Tisíce a jedné noci, zjistily, jak příběhy 
vznikaly, mnozí se aktivně zúčastnili besedy, protože mnoho pohádek již znali. 

Ještě týž den si žáci v rámci projektu Hrdá škola přinesli z domova starou 
nepoužívanou věc. Protože se blížily Velikonoce, využili ji jako květináč. Zaseli do 
něj obilí a různé bylinky. 

A co bys dělal ty? To byl název besedy, kterou si pro žáky připravila lektora Městské 
knihovny v Milevsku. Cílem byla podpora čtenářství. Děti se seznámily s hrdiny 
knihy Útěk Krišpína N. Knihy Ivony Březinové jsou mezi čtenáři velmi populární, ne 
jinak tomu bylo při seznamování se s touto knihou. Přátelské povídání o problémech 
šikany mezi spolužáky, o možné pomoci tomu, kdo ji potřebuje, se uskutečnilo 13. 
dubna. 

Čtvrtou vyučovací hodinu 5. května zhlédli žáci dokument o mořských korálech. 

6. třída, 7. třída  
Brněnské Divadlo Polárka sehrálo žákům 6. a 7. třídy příběh o přátelství, které se 
stane jednou za život. 21. února jsme tak mohli v táborském divadle O. Nedbala 
zhlédnout moderní zpracování knižní předlohy Dva roky prázdnin. Před 
představením jsme v hodinách literatury vypracovali pracovní listy a v hodinách 
výtvarné výchovy nakreslili plakáty lákající diváky na představení. Dodnes zdobí 
chodbu naší školy. 

V dubnu Lea Mrzenová přivezla z okresního kola Olympiády v anglickém jazyce 4. 
místo. 

24. dubna zhlédli žáci v Divadle O. Nedbala v Táboře divadelní představení Bratrstvo 
kočičí pracky. Příběh z knih J. Foglara nádherně ztvárnili herci Činoherního klubu 
Ústí nad Labem. 

9. červen byl dnem, na který se žáci 6. třídy velmi těšili. Uskutečnil se jejich školní 
výlet. Protože je ve třídě většina vášnivých cyklistů, volba byla jasná. Vydali se do 
Milevska, kde na ně v Městské knihovně čekal zážitkový program připravený paní 
Bláhovou. Poté navštívili muzeum Maškar. Pak už je čekala cesta přes Chyšky do 
Jistebnice. Po občerstvení v restauraci Na Hradě se všichni těšili na odpočinek 
v tělocvičně školy. 



ZŠ a MŠ Jistebnice 
 

13. června se sedmáci vypravili na školní výlet do Prahy. Zde se rozdělili do týmů 
a zúčastnili se únikových her, poté je čekalo sportovně prožité dvouhodinové 
odpoledne v Jump aréně ve Zličíně. 

8. třída, 9. třída 
V jarních měsících se konalo mnoho okresních kol olympiád. V okresním kole 
Chemické olympiády byla 3. března velice úspěšná Magdaléna Ryjáčková (4.), 
Denisa Kotalíková (8.) a Ema Bláhová (9.). 

4. dubna se uskutečnilo okresní kolo Olympiády z českého jazyka. Z 35 účastníků se 
Magdaléna Ryjáčková umístila na 9.-11. místě, Anička Vávrovská obsadila 13.-14. 
místo. 

Václav Vostřák se stal úspěšným řešitelem v okresním kole Olympiády 
z matematiky.  

Den před velikonočními prázdninami uspořádala SPŠ Tábor Okresní přebor 
základních a středních škol v silovém čtyřboji. Dominik Bastl, Vojtěch Souček 
a Daniel Čmyrenko nenašli přemožitele a zvítězili. Chlapci byli úspěšní i v soutěži 
jednotlivců. Dominik Bastl si odvezl stříbrnou medaili, Vojtěch Souček bronzovou 
a Daniel Čmyrenko obsadil 4. místo. 

18. května se žáci 8.a 9. třídy zúčastnili v pražské Holešovické tržnici výstavy 
a přednášky o lidském těle, začátcích sexuálního života a těhotenství. Odpoledne 
následovala procházka po Praze a filmové představení. 

Dva červnové dny, 7. a 8. června, prožili osmáci na školním výletu v kempu Cihelna 
poblíž jihočeské Bechyně.  

29. června se žáci školy rozloučili v prostranství před starou školou s kamarády 
z 9. třídy.  

30. červen byl posledním školním dnem nejen pro všechny žáky, ale zejména pro 
žáky 9. třídy. V galerii U Kostela se rozloučili s paní učitelkou Mgr. Miloslavou 
Kolihovou, paní ředitelkou Mgr. Pavlou Vonešovou a zástupkyní školy Mgr. Pavlou 
Brožovskou. Slavnostního předávání vysvědčení byl přítomen i pan starosta Ing. Jiří 
Popelka. 

Rádi bychom poděkovali SRPDŠ, které přispívalo, často v plné výši platilo žákům 
cestovné na výlety a exkurze, odměny pro žáky a v neposlední řadě jsme 
z obdržených peněz mohli zakoupit dárky pro všechny žáky, které jim třídní učitelé 
předali zároveň s vysvědčením. 

Dík patří také firmám HB Radek Brožovský a Kytler Jindřich Autodoprava. Z jejich 
finančního daru koupila škola pomůcky pro budoucí žáky 1. třídy. 

Všem žákům, učitelům a ostatním pracovníkům školy přeji krásné a slunné léto. 

                                                                 Kamila Kumžáková 
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pro Město Jistebnice. 

Co jsme v roce 2022 udělali pro životní prostředí? 

Díky obyvatelům se naše Město Jistebnice může za rok 2022 pochlubit výsledky sběru 

vysloužilého elektrozařízení předaného ke zpětnému odběru společnosti Elektrowin 

o celkové hmotnosti 9,38 t. Každý obyvatel tak odevzdal průměrně 4,52 kg spotřebičů. 

Ušetřili jsme tak spotřebu elektřiny a snížili produkci skleníkových plynů. 

Nespotřebovali jsme ropu, železnou rudu, měď a hliník, které jsou potřebné 

pro průmyslovou výrobu. Nahradili jsme je právě recyklací odevzdaných spotřebičů.  

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na zlepšení životního 

prostředí, které na základě dosažených výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr 

a recyklaci vysloužilých spotřebičů Elektrowin. 

Vyplývá z něj, že díky našim odpovědným obyvatelům došlo za rok 2022 k úspoře 

produkce CO2 o 111,98 tun. Tipnete si, kolik smrků pohltí stejné množství CO2? 44 ks! 

Také nebylo nutné vytěžit a spotřebovat 5 499,17 litrů ropy. Představte si, že z tohoto 

množství se pokryje spotřeba pohonných hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po 

dálnici D1 a to 206 krát. 

Došlo také k úspoře 56 609,57 kWh energie. Asi stejné množství, jako kdybychom 

spustili cyklus myčky nádobí 56610 krát. 

Z odevzdaného množství spotřebičů se podařilo vrátit do výroby 5 424,73 kg železa. 

Takové množství recyklovaného železa je možné použít pro výrobu 223 ks nových 

praček, aniž by bylo nutné těžit železnou 

rudu. 

Recyklací vysbíraných spotřebičů se také 

podařilo získat 188,53 kg mědi, což stačí 

pro ražbu 33517 1€ mincí, nebo 230,92 kg 

hliníku, který by stačil na výrobu 15395 

plechovek o objemu 0,33 l. 

 

Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje nejen 

dále využitelné materiály, ale také 

škodlivé látky. Odhozením do popelnice 

se elektrozařízení nedostanou k recyklaci, 

ale skončí nevyužité na skládce. 

Odevzdávejte spotřebiče na sběrný dvůr, 

nebo poslednímu prodejci při zakoupení 

nového! 

 

 

  



Římskokatolická farnost Jistebnice 
 

Jistebnice 26. 6. 2023 

Vážení a milí čtenáři, přátelé a farníci,  

od doby dovolených a prázdninových aktivit se odvíjí i farní program. Děti z našich farností 
se chystají na letní tábor, který připravujeme v Chyškách. Jeho letošní téma souvisí 
s Noemovou archou, tak věříme, že děti budou moci tento čas dobře prožít. Děkuji už nyní 
za přípravu programu. 

Po celé léto také budou probíhat další opravy farního kostela sv. Michaela v Jistebnici. 
Během jarního období jsme, po společných jednáních, zahájili další fázi. Počátkem června 
jsme nejprve prožili společnou zahradní slavnost na poděkování za již proběhlé opravy 
v minulých letech, kterou doplnila bohatým programem i Noc kostelů. Chtěl bych tímto 
poděkovat všem organizátorům za jejich nasazení.  

Vzhledem k nově probíhajícím pracím v interiéru se setkáváme k bohoslužbám pouze 
v presbytáři kostela, kde vytváříme možná trochu nezvyklé, avšak více „rodinné“ 
společenství. Děkuji za Vaše pochopení, že nyní není možné vstupovat do předsíně kostela, 
na staveniště. Těší mě, že jsme ve výsledku hledání proveditelnosti elektroinstalací 
a osvětlení kostela nalezli jakýsi společný směr jak ze strany Města Jistebnice, projektantů, 
realizátorů, tak i farnosti. Rádi bychom v letošním roce provedli nejen novou 
elektroinstalaci, ale i opravu omítek a výmalbu v hlavní lodi a předsíni kostela. Počítáme 
přitom mimo jiné s využitím finanční podpory z Programu rozvoje venkova Ministerstva 
zemědělství a s podporou z Programu záchrany architektonického dědictví Ministerstva 
kultury, z nichž se nám podařilo získat dotace. Nemalá část pomoci spočívá též 
v příslibu podpory Města Jistebnice, Biskupství českobudějovického, ale i farníků, 
z pravidelných sbírek a zdrojů od jednotlivých dárců. Celkový rozpočet letošních prací 
přesahuje dva miliony korun. Upřímně i dnes děkujeme za každou podporu, kterou jsme 
obdrželi, ale i za vytrvalost v podpoře. Vzhledem k vysokým nákladům na realizaci všech 
prací a nárokům na spoluúčast farnosti bychom si také Vás, občany, zdvořile dovolili 
požádat, zda můžete jakkoliv pomoci, abychom mohli realizovat i nové, úsporné vnější 
osvětlení věže a pláště kostela, a tak mohli zhodnotit jeho krásu a přispět k vzácnému 
radostnějšímu obrazu města. 

Je mi milým potěšením, že Vás i letos mohu jménem římskokatolické farnosti pozvat na 
pouť sv. Marie Magdaleny, která se uskuteční v neděli 23. července, den po svátku této naší 
patronky. Mše svaté budou tradičně v 9.30 hodin ve farním kostele sv. Michaela a v 15.00 
hodin u kaple sv. Máří „na Majdalence“. 

Sv. Marie Magdalena je ženou, jež „hledá toho, kterého miluje, a hledá ho, dokud není od 

něho nalezena.“ Kristus jí dal smysl života. Nejen, že pravidelně bývala ve skupině žen, 
které Ježíše doprovázely, ale byla i na jeho bolestné cestě a pod jeho křížem. V evangeliu 
sv. Jana čteme, že Marie Magdaléna vyšla první den po sobotě už za tmy k Ježíšovu hrobu. 
Uviděla odvalený hrobní kámen a běžela to říci nejdříve Petrovi. Vrátila se pak ke hrobu, 
kde Ježíše při setkání považovala zprvu za zahradníka. Ale jak ji on oslovil jejím jménem, 
zajásala radostným zvoláním: „Rabuni!“, v překladu „Mistře!“ Ježíš jí však řekl: 
„Nedotýkej se mne, dosud jsem nevystoupil k Otci. Ale jdi k mým bratřím a pověz jim, že 

vystupuji k Otci svému i Otci vašemu a k Bohu svému i k Bohu vašemu.“ A Marie Magdaléna 
se tak stala první hlasatelkou radostné zvěsti.  



Římskokatolická farnost Jistebnice 
 

Papež František ji doslova nazývá „apoštolkou apoštolů“. (Srov.zdroj:http://catholica.cz/?id=3183) 

Co nás dále čeká?   

 Pro ty, kteří by rádi podpořili výrobu zvonu pro kapli Panny Marie v Hodkově: č.ú. 
161661125/0300, v.s. 102002. O výrobu zvonu žádáme zvonařskou dílnu p. Michala 
Votruby z Myslkovic u Soběslavi. Informace najdete mj. na webu farnosti. Slavnost 
posvěcení nového zvonu je plánována na 8. 10. 2023. 
 14. 7. – 21. 7. 2023 letní tábor pro děti našich farností. 
 Na přelomu července a srpna se skupina mladých poutníků zúčastní Světových dní 

mládeže v portugalském Lisabonu. Předprogram bude v diecézi Porto. Vstupy z programu 
bude přenášet TV Noe. 

O letních prázdninách budou v jistebnickém kostele, zvláště ve všední dny, omezeny 
bohoslužby a budou tedy nepravidelné, proto, prosím, sledujte aktuální rozpisy pro daný 
týden.  

Vzhledem k tomu, že nově bude od července z Jistebnice spravována též farnost Opařany, 
může docházet občasným změnám v pořadu bohoslužeb, než dojde k ustálení. Proto předem 
děkuji za pochopení. 

Sledujte, prosím, aktuální informace o bohoslužbách a akcích ve vývěsce kostela, na webu 
farnosti http://farnostjistebnice.cz/ a zvláště v mobilní aplikaci Farnost do kapsy. 

Těším se na setkání s Vámi, třeba na některé z letních akcí, a žehnám Vám. 

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 

 

Táborský šatník pomáhá… 

Táborský deník, 20.6.2023  

Táborský Šatník má za sebou první půlrok své existence. Pomáhá lidem, kteří se dostali do 
finanční tísně. Právě pro ně slouží v přízemí domu 2078 v ulici Dukelských bojovníků 
v Táboře výdejna materiální pomoci. Potřební zde najdou nejen oblečení, ale i dětské 
hračky, knihy, kočárky a mnoho dalšího. Pomoc pravidelně využívá kolem 150 lidí. 

Novinkou je terénní materiální a potravinová pomoc pro obyvatele vesnic na území MAS 
Krajina srdce, z.s. 

„Fungujeme jako místo, kam mohou lidé nosit své přebytečné věci. Takové, které jim už 
neslouží, ale mohou pomoci a posloužit někomu jinému,“ popsala princip fungování Šatníku 
koordinátorka materiální a potravinové pomoci Petra Pavlíková. 

Ošacení i další věci si v Šatníku může vyzvednout každý, kdo to potřebuje, a to bez 
jakéhokoliv potvrzení o hmotné nouzi. Pomoc je určena všem bez rozdílu věku a bez ohledu 
na místo bydliště. 

„Máme tu nejenom oblečení a potřeby pro děti, ale v podstatě všechno, co jiní lidé už doma 
nepotřebují a vyřazují to po generálním úklidu domácností. Byla by škoda, ba i hřích, kdyby 
věci, které ještě mohou sloužit a jsou funkční, končily spolu s odpadky v kontejnerech. Náš 
Šatník je něco jako funkční recyklace,“ sdělila při otevření Monika Smetanová z MAS 
Krajina srdce. 



Táborský šatník 
 

Šatník se ovšem během půl roku své existence dočkal hned několika novinek. 

„Vytvořili jsme letáky pro větší propagaci našich služeb, máme nové webové 
i facebookové stránky. Vedle Šatníku je nově kontejner na oblečení, lidé je tak mohou 
vhodit i v době, kdy je Šatník zavřený, zkrátka kdykoli,“ vysvětlila Petra Pavlíková. 

Nově Šatník nabízí také terénní pomoc. „Když se nám ozve třeba starosta, lékař či farář 
z nějaké vesnice na Táborsku, že ví o rodině, která by potřebovala naši pomoc, 
přijedeme tam,“ upřesnila. Jde o novou službu, kterou Šatník právě nyní rozjíždí. 
Ozývat se mohou potřební přímo na číslo 775 317 666. 

„Máme například maminku, která má několik dětí a je nyní v tíživé životní situaci. Než 
se postaví na nohy, pomáháme jí nejen materiálně a potravinově, ale také jinými 
způsoby. Komunikujeme se správou sociálního zabezpečení, s úřadem práce a tak 
podobně. Tito lidé se často děsí úřadů a jednání s nimi. Přitom leckdy stačí, aby jen 
překročili práh úřadu a sociální pracovník je pak už navede, kam je třeba,“ dodala. 

Snad nejvíc nyní v Šatníku vítají trvanlivé potraviny. Potravinová pomoc se však 
v Šatníku nevydává, není totiž určena Táborákům, ale obyvatelům obcí spadajících pod 
působnost MAS Krajina srdce. 

Šatník spolupracuje také s Patronem dětí. „Jde o národní iniciativu, která pomáhá 
dětem. Hradí jim obědy, zdravotní pomůcky či zájmové kroužky. My jako Šatník 
pomáháme s výběrem dětí a zaštiťujeme, že opravdu potřebují pomoc,“ vysvětlila. 

Iveta Nemravová má na starosti koordinaci chodu Šatníku od letošního dubna. „Máme 
pět dobrovolnic, chodí sem i mimo otevírací dobu. Vždy by tu měly být minimálně 
dvě, ale protože tvoříme dobrý kolektiv, často se tu potkáme ve větším počtu. Nejčastěji 
třídí oblečení na to, které je ještě nositelné a které už ne. Poté je vydávají lidem, kteří 
si přijdou pro materiální pomoc,“ popsala. 

Během dne, kdy je otevřeno, si pro pomoc do Šatníku přijde kolem třiceti až čtyřiceti 
lidí. „Především jde o maminky s dětmi, ale chodí i chlapi z ulice a někdy 
i bezdomovci,“ upřesnila. 

Největší zájem je o ložní prádlo, ručníky či spodní prádlo. Budeme vděčni za dětské 
oblečení především pro věkovou kategorii devět až sedmnáct let a oblečení větších 
velikostí pro dospělé. Velká poptávka je také po školních potřebách a kočárcích, hlavně 
těch lehčích, které se dají složit například do autobusu. 

„Zájem je i o boty, tašky, hygienické potřeby či sunar,“ dodala. Provozní doba Šatníku 
je v pondělí a ve středu od 9 do 15 hodin. O letních prázdninách od 9 do 13 hodin. 

Nově pak chtějí vyzkoušet provoz bez obsluhy. Lidem by měl umožnit využívat služeb 
Šatníku i jindy než během otevírací doby. Mezi sedmou a devatenáctou hodinou by 
pomocí bankovní identity měli umožněný vstup i bez přítomnosti obsluhy. 
„Bezobslužný provoz má fungovat sedm dní v týdnu. Zda a jak bude fungovat, uvidíme 
teprve po prvních zkušenostech na základě chování klientů a dodržování provozního 
řádu,“ uzavřela Petra Pavlíková. 

Jiří Dintar, redaktor 
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Kvetoucí louky 

V poslední době se poměrně dost diskutuje, jak obohatit přírodu, respektive jí navrátit 
původní funkce. Také jsou činěny potřebné kroky, jak toho docílit, což je jenom dobře. 
Určitou alternativou jsou tzv. kvetoucí pásy, které nepochybně mají význam z hlediska 
pestrosti rostlinného společenství a následně pozitivně ovlivňují výskyt živočichů, 
zejména hmyzu. Tyto aktivity můžeme jenom přivítat, i když by se mohlo někdy trochu 
více přihlížet k obvyklým přírodním cyklům a zákonitostem. 

Přírodní kvetoucí louka je velmi zajímavé rostlinné společenství, které obsahuje přes 
400 kvetoucích rostlin. V minulosti porosty luk, většinou zamokřených, tvořily 
mnohdy více než polovinu zemědělské půdy. Sklízelo se na nich kvalitní seno, které se 
v rámci tehdy zemědělského hospodaření použilo na výživu dobytka a následně bylo 
předpokladem pro výrobu vysoce kvalitního a především zdravého mléka a mléčných 
výrobků. Vyprodukovaný hnůj, pocházející z chovu dobytka, se výhradně vozil na pole 
(na ornou půdu), takže na nich byla vysoká úrodnost daná obsahem humusu a kvalitní 
půdní strukturou. Pole tedy z hlediska oběhu živin žila na úkor luk. Ani jinak by to 
nebylo možné, protože kdyby došlo k intenzivnímu hnojení luk, pak by se cenná 
přírodní společenství zničila. Také nebylo možné louky orat, protože by vyorané 
spodní půdní horizonty na jejich povrch působily také negativně.  

Přírodní společenstvo kvetoucích luk mělo většinou nižší porost, tvořený zmíněnými 
kvetoucími rostlinami a dále prorůstajícími travinami. Zvláštní období v roce nastávalo 
v době senoseče, kdy ji správný hospodář v přesně vymezeném období zahájil. Bylo to 
v době, kdy stonky rostlin byly ještě měkké a nezdřevnatělé, přičemž trávy příliš 
nepřerostly kvetoucí rostliny. Jinak by se to ručně neposekalo. Na senoseč nastupovala 
obvykle skupina sekáčů, a to již ve čtyři hodiny ráno, končilo se během dopoledne. 
Bylo to kvůli ranní rose, která usnadňovala sečení, a aké kvůli výskytu hmyzu 
a horkému slunečnímu záření v dalších částech dne. Sekáči s kosami šli při sečení těsně 
za sebou, a pokud by některý z nich posekal toho předchozího, pak by to byla ostuda 
toho posekaného, protože nestačil tempu. Někteří hospodáři dokonce pro zvýšení 
výkonu dávali pracovníkům hodně naředěný líh. Potom několikrát následovalo ruční 
sušení, při kterém se současně při opakovaném pohybu obracení vznikajícího sena 
uvolnily do půdy semena rostlin, což byl předpoklad další kvalitní úrody. V další fázi 
mělo význam kopení sena a následné rozhození a dosušení, kdy se uvolnila zbytková 
vlhkost. 

Na Jistebnicku se nachází přírodní rezervace kvetoucí louky. Je to poblíž osady Ounuz, 
na pravé straně cesty směrem k rekreačnímu zařízení.  Louka kdysi patřila panu 
Kubecovi z Ounuze. Když jsem před několika desítkami let tuto nádhernou kvetoucí 
lokalitu prvně viděl, byl jsem tím značně překvapený a nadšený. Určitý výskyt 
kvetoucích rostlin, zejména vstavačů, je u Nového rybníka, kde byla koncem 
devadesátých let zřízena naučná stezka s názvem Městské sady. Botanickou 
inventarizaci zde tehdy prováděl Mgr. Pavel Pešek. Dalším velmi přínosným počinem 
pro Jistebnici, pocházející od skupiny místních nadšenců, je zřízení naučné stezky 
přímo ve městě, která bude pojednávat o historii našeho sídla a jeho domů. Bude to mít 
mimo jiné i pozitivní vliv na rozvíjející se turistický ruch. 



Tento článek není v žádném případě kritikou našich současných zemědělců, protože to 
nemají vůbec lehké. Při svém náročném hospodaření musí souběžně splnit celou řadu 
environmentálních hledisek, vyrovnat se s nároky společnosti na zajištění výživy 
obyvatel, vyhovět mnohdy neracionálním dotačním programům apod. V budoucnu 
bude zřejmě ještě hůře, protože se mluví o redukci stavů dobytka, neboť dobytek prý 
poškozuje ovzduší. V důsledku těchto hloupých nápadů nebude dostatek potravin ani 
přirozená půdní úrodnost. Jestli něco poškozuje životní prostředí a ovzduší, pak to jsou 
skládky odpadů. 

Na závěr bych chtěl zdůraznit. Kvetoucí louka musí mít vhodné vlhké stanoviště, ve 
vhodné době zde musí probíhat sečení a správné sušení sena. Louka se nesmí orat ani 
hnojit, jinak ve změněném společenstvu budou převládat tvrdé trávy. Totéž platí i pro 
kvetoucí pásy, takže značně důležitý je výběr lokalit a způsob jejich obhospodařování. 
Nepříliš vhodným místem pro zřízení kvetoucího pásu byl v Jistebnici svah u vstupu 
do budovy 1. stupně ZŠ a navážka v bývalém lomu u Nového rybníka, kde později 
vznikla skládka a ještě později tábořiště. Kvetoucí pás zřízený v areálu školy je 
vhodnější, protože mimo jiné se může použít k výuce. 

Mgr. Vladimír Mašek, 775 232 821 

 

 

Multifunkční hřiště 

Velmi dobrý tah se městu povedl v poslední době, kdy došlo ke schválení nákupu 
nemovitosti čp. 8 v Jistebnici s přilehlým velkým pozemkem. Jedná se o budovu tzv. 
bývalého lesního úřadu a o prostory bývalého zahradnictví. Je to vynikající příležitost 
a velmi vhodná lokalita na umístění plánovaného multifunkčního hřiště s potřebným 
zázemím, protože se jedná o rovinatý a dostatečně velký pozemek. Tím by odpadl 
původní vynucený návrh na umístění multifunkčního hřiště ve svahu 
u severovýchodního okraje fotbalového areálu. Tento původně uvažovaný prostor je 
navíc značně zvodněný, protože v jeho podloží se nachází geotektonická puklina 
směřující až k haltýři u Pivovarského rybníka. Nákup nového pozemku značně rozšíří 
dispoziční možnosti města, neboť pro účely sportu a parkování se zde nechají využít 
i sousední městské pozemky, které se nachází na levém a pravém břehu potoka. 
Vzhledem k tomu, že město již také vlastní jednu nemovitost s přilehlým pozemkem 
v Palackého ulici, bylo by vhodné zde v tomto prostoru zřídit směrem 
k perspektivnímu sportovnímu areálu přístupovou komunikaci s výjezdem přímo do 
jmenované ulice. Pro úplnost ještě připomínám, že pro účely technického zázemí se 
nechá dokonale využít stavba bývalého lesního úřadu. Také je třeba zdůraznit, že nákup 
nového majetku stál několikanásobně méně, než byla původní nabídka před několika 
lety. Otevírají se tím nové perspektivy, které přinesou tolik potřebné možnosti pro 
sportovce a také pro školu. 

Mgr. Vladimír Mašek 

 



Náhrobníky z Jistebnice v expozici Blatského muzea  

ve Veselí nad Lužnicí 
První dvě známá staletí existence Jistebnice jsou spojena s Rožmberky, jejichž erb 

záhy přejalo městečko jako svůj znak. Asi v roce 1459 prodali panství vladykům 

z Kozího, jednomu z úzkého okruhu klientských rodů, jejichž příslušníci 

Rožmberkům sloužili jako úředníci. Rod, dříve spojovaný s poskytnutím pobytu Janu 

Husovi na Kozím hrádku, zůstával během 15. století v těsné vazbě na jihočeské 

magnáty, jejichž katolickou víru sdílel. Po smrti Jana z Kozího († okolo 1460), 

pohřbeného v kapli Jana Křtitele kláštera v Třeboni, drželi Jistebnici jeho synové 

Vilém, Markvart, Zdebor a Ctibor, všichni rožmberští služebníci, sídlící na zdejší 

tvrzi. V roce 1480 již nežil Vilém a zbývající bratři se synovcem Janem osvobodili 

obyvatele městečka a blízkých tří mlýnů od odúmrti, takže měšťané bez přímých 

dědiců mohli svůj majetek volně odkazovat. Za to Jistebničtí převedli vrchnosti 

pozemky, na nichž již dříve Kozští založili rybníky Kaplici a Nový. 

Nejvýrazněji se z rodu v tomto období prosadil Zdebor, hojně se vyskytující 

v písemných pramenech jako věřitel Rožmberků, jinak hejtman na Třeboni a pak 

úředník v Soběslavi, kde držel dům. 25. března 1483 sepsal Zdebor pod dojmem 

šířící se morové epidemie zajímavý testament, v němž pamatoval na své příbuzné 

a známé a také na sedm církevních institucí, mezi nimi na „opravu toho malého 

nového kostelíka u Jistebnic, kdež slove cierkev“, na což odkázal dvě kopy grošů 

platu. Založení kostelíka sv. Máří Magdalény bývá obvykle kladeno do časů Petra I. 

z Rožmberka († 1347), označení nový tak vzbuzuje otazníky. Zdebor odkazoval 

peníze, klenoty a movité věci, nikoliv jistebnické panství, které bratři drželi společně 

formou nedílu, staročeského právního institutu rovného vlastnictví, takže po jeho 

brzké smrti zdědil Jistebnici poslední z bratří a vykonavatel závěti Ctibor. Ctiborův 

syn Mikuláš v roce 1506 rozšířil privilegium Jistebnických tak, že obec směla 

majetky lidí bez přímých dědiců převést dle své vůle ke kostelnímu záduší nebo na 

jiný účel. 16. března 1511 pak Mikuláš vyprosil městečku u krále Vladislava I. právo 

výročního osmidenního trhu (jarmarku) na sv. Bartoloměje (24. 8.). Když Mikuláš 

Kozský v roce 1523 zemřel, poručníci jeho nezletilých dětí brzy dědictví prodali, 

čímž skončila více než šedesátiletá vláda rodu na Jistebnici. 

V roce 1970 byl rekonstruován interiér jistebnického kostela sv. Archanděla 

Michaela. Při stavebních pracích byly v presbytáři objeveny tři náhrobní kameny. 

1. října 1970 uzavřel vikariátní úřad smlouvu s Muzeem husitského revolučního 

hnutí, kterou mu dva náhrobníky převedl. Třetí pak byl zřejmě překryt novou 

dlažbou, která je dnes o 30 cm výše. Náhrobníky ležely léta na dvoře Smrčkova 

domu v Soběslavi. Až v nedávné době byly převezeny do expozice Blatského muzea 

ve Veselí nad Lužnicí a umístěny do nové expozice funerálních památek, tedy na 

důstojné místo. 

Expozice byla slavnostně otevřena 29. dubna 2023. Předtím mi vedení muzea laskavě 

umožnilo výzkum náhrobníků. Jedná se o nejstarší sepulkrální památky na Táborsku, 

které nejsou „němé“, nýbrž nesou vedle erbů i nápisy. Ty jsou v obtížně čitelné 

gotické minuskule. Náhrobník z jemnozrnného granitu o rozměrech 150 x 80 x 22 cm 



náleží Markvartovi z Kozího. Nese v horní části štít s erbovní figurou Kozských, 

kterou byla pravděpodobně polovice rysa, pod štítem je prostý kříž. Po obvodu desky 

je nápis: […] saude (?) smrti (?) a u(m)rzel (?) / urozeny | pan / markvart sem u 

olt(arze) v kosst(ele) / pochowan // 1483. Známe tedy rok úmrtí někdejšího úředníka 

na Zvíkově. 

Náhrobník z granitu nebo granodioritu o rozměrech 161 x 82 x 18 cm patří 

Zdeborovi. Erbovní zvíře je ztvárněno odlišně od předchozího (připomíná spíše 

dvouocasého lva), pod štítem se nachází rostlinný ornament. Nápis je latinský: Anno 

· domini […] / […] CXII (?) […] obiit dom(in)us (?) / zdebor de kozi / […]. 

Zdebor zemřel ještě v roce 1483 nebo 1484. 

Náhrobníky jsou pozoruhodné v několika ohledech: Představují posmrtnou prezentaci 

příslušníků rožmberské klientely 15. století, jejíž sepulkrálie se dochovaly velmi 

vzácně. Zajímavé je i velmi rané použití češtiny na jednom z nich a variabilní 

ztvárnění erbovní figury. Třetí z náhrobníků, nedochovaný, mohl patřit Ctiborovi 

nebo jeho synu Mikulášovi Kozskému z Kozího. Každopádně jsou náhrobníky 

cennou památkou a připomínkou středověké historie Jistebnice. 

Karel Vošta, genealog a regionální historik, Chýnov 
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Jistebnická tvrz je na prodej 

Několik let chátrající budova továrny, velkostatku, 

panského dvora nebo chcete-li tvrze je čerstvě v nabídce 

realitní kanceláře LUXENT. Paní Lenka Munter 

(obr. 1) má u této společnosti 12letou zkušenost 

s prodejem historických budov a tzv. brownfieldů. Na 

starost má i jistebnickou tvrz. Realitám se začala 

věnovat bezprostředně poté, co ukončila práci ve 

významné české komerční galerii moderního umění. 

Zpravodaj ji proto požádal o rozhovor. 

V inzerátu Vaší realitní kancelář se mimo jiné dočítáme: 

Nabízíme k prodeji unikátní celek, středověkou tvrz z 15. století s barokní sýpkou 
z 18. století, rybníkem a pozemkem v Jistebnici na Táborsku. Z tvrze byly zachovány 
dvě půlkruhové bašty a jedno podsklepené křídlo budov. Část původního vodního 
příkopu dala vzniknout Pivovarskému rybníku. Barokní sýpka je stále ve velmi dobrém 
stavu a ohraničuje pozemek mezi místní komunikací a tvrzí. Ve dvoře tvrze byla 
za normalizace vestavěna továrna Kovovýroby a vrátnice. 

 

Obrázek 2, foto Luxent 

Gotická rožmberská tvrz na břehu Pivovarského rybníka je nejstarší dochovanou 
jistebnickou památkou založenou pravděpodobně̌ již ve 13. století (zmíněna již v roce 
1262) se zachovanými baštami postavenými ve století patnáctém. Tvrz prošla posléze 

Obrázek 1
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renesanční úpravou, ze které jsou dodnes patrné některé architektonické prvky, jako 
například hřebínkové klenby v přízemí. 

Myslím, že jste si s přípravou na prezentaci tvrze dala hodně práce. 

Příprava na prodej mne nesmírně baví a naplňuje. Doplňování prvotních informací, 
které dostanu od majitele, o data z publikací nebo třeba také o střípky nikde 
nezaznamenaných příběhů od místních pamětníků je zajímavé. 

Snažíte se klientům navrhnout možnost využití, nebo necháte raději jitřit jejich 

fantazii? Já bych třeba viděla v továrně projektovou kancelář nebo ateliér. 

Klienti, pokud se jedná o vážné zájemce, shání takovéto nemovitosti již s určitou vizí 
jakou cestou se při rekonstrukci ubírat a mají svoji vlastní představu o jejím budoucím 
využití. Nicméně můj pohled na věc je zajímá a na téma budoucího využití památky 
spolu diskutujeme. V případě tvrze si umím představit multifunkční užívání. Částečně 
může sloužit jako bydlení a zázemí pro majitele, částečně místo pro setkávání místních 
obyvatel – kavárna nebo restaurace, prostor pro koncerty, přednášky nebo výstavy 
a oslavy. Takto úspěšně a k radosti místních obyvatel funguje mnoho historických 
malých i velkých sídel po celé republice. 

Nabízela jste již na Jistebnicku nějakou nemovitost? 

Konkrétně v Jistebnici jsem prodala budovu novogotického zámku se zámeckým 
parkem, která sousedí s touto tvrzí. Nabízelo se i propojení podnikatelského záměru 
u těchto dvou významných památek, ale pro jednoho majitele, potažmo investora, by 
to představovalo opravdu velké investiční sousto. 

Jaký typ historických nemovitostí se nejvíce prodává? 

Zajímavou zvláštností na trhu s historickými nemovitostmi je poměrně velká poptávka 
po středověkých tvrzích nebo farách. Někteří takoví kupující jsou snílci, kteří mají 
rekonstrukci a představu o budoucím využití jako hobby, a nejsou to velcí investoři. 
Ale díky za ně! Ve většině případů jde o majitele, kteří desítky let ze svých často 
průměrných příjmů takovéto historické objekty renovují. V průběhu rekonstrukce, 
která představuje běh na dlouhou trať, třeba částečně a v rámci možností objekt 
i využívají. Tvrze jsou oblíbené také pro jejich menší velikost a hlubší historii, protože 
vznikaly jako kamenná opevnění nebo sídla nižší šlechty v době gotiky až renesance. 
Velký zájem je také o malé zámky, kterých ale nyní na realitním trhu k prodeji moc 
není, respektive ty, které vidíme stále k mání, jsou na trhu již delší dobu a většinou jsou 
ve velmi špatném stavu. I přesto v nich vidím velký potenciál, pokud je někdo vzkřísí 
k životu. 

Existují vůbec lidé, kteří kupují hrady, zámky a tvrze nebo jiné historické 

nekonformní objekty jako investici, na které vydělají? 

Neřekla bych, že se dá na takové koupi výrazně vydělat. Lidé, kteří tento typ 
nemovitostí kupují, mívají představu, že by mohla generovat nějaký zisk. Nyní ale 
nemluvím například o rekonstrukci zámku za účelem provozování pětihvězdičkového 
hotelu. Tento typ nemovitostí zisk generuje. V 90. letech minulého století někteří 
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kupující skupovali zámky od restituentů s vidinou budoucího přeprodeje s velkým 
ziskem. Některé takové nemovitosti mají nyní dost tristní osud. Jsem proto vděčná za 
každého investora, který má vztah k historickým památkám, chuť a finanční prostředky 
se do takové ne jednoduché práce pustit.  

Dočetla jsem se, že se již dlouhodobě zajímáte o historickou architekturu 

a urbanismus.  

Mám vzdělání v oboru ekonomie, dějin umění, architektury a uměleckých řemesel. 
Vždy jsem se zajímala o historickou architekturu a urbanismus. Z toho čerpám 
a vycházím při prodeji historických nemovitostí. Věřím, že svým klientům mohu 
nabídnout dobrou rovnováhu mezi hodnotou a stylem, a ne pouze zprostředkování 
obchodu. 

Byli už na naší tvrzi nebo, jak my říkáme, továrně nějací zájemci, a pokud ano, 

jaké měli postřehy o tvrzi a Jistebnici?  

Komentáře zájemců o tuto nemovitost se stáčely hlavně k bizarní továrně vybudované 
ve dvoře této historické památky. Samozřejmě každý vidí jako nevyhnutelné monstrum 
továrny odstranit. Naopak jako benefit vidí budoucí využití Pivovarského rybníka 
vhodného pro chov ryb nebo k rekreaci. Také krásně zachovalé klenuté sklepy pod 
nejstarším křídlem si umí představit jako například středověkou krčmu. Budovu 
špýcharu by adaptovali na společné prostory pro setkávání místních obyvatel. A jak už 
jsem uvedla, viděla bych zde velkorysý prostor pro výstavy, přednášky, oslavy nebo 
dokonce restauraci. 

Jistebnice je obecně vnímána jako velmi významná historická obec. Už přece na 
základní škole nás učili o Jistebnickém kancionálu, hudebním rukopisu z počátku 15. 
století.  

Překvapilo Vás něco na této nemovitosti? 

Pod zachovalým středověkým křídlem jsou krásné a prostorné sklepy zaklenuté 
valenou klenbou. Také místnosti v přízemí obou středověkých věží si do současnosti 
zachovaly svůj původní charakter. Budova barokní sýpky je nejen krásná, ale 
i v dobrém stavu a dala by se skvěle využít. A samozřejmě Pivovarský rybník, který 
by mohl dál sloužit místním rybářům, nebo k rekreaci. 

Všichni vidíme, že tvrz potřebuje kompletní rozsáhlou rekonstrukci. Jak dlouho 

může oprava trvat a jak finančně náročná může být?  

Je těžké odhadnout dobu rekonstrukce takové památky sestavené ze souboru 
různorodých budov, včetně úpravy pozemku a rekultivace rybníka. Včetně příprav 
může trvat dva až pět let, ale spíše i více. Co se týká investic, netroufám si odhadnout. 
V první řadě záleží na způsobu příštího využití a také na tom, zda se o rekonstrukci 
postará jedna firma, nebo si majitel jednotlivá řemesla bude řešit sám. V takovém 
případě se v okolí určitě najdou šikovní řemeslníci. 

(pes)  



Sedlák píše básně, je nadaným řezbářem a maluje 

S tímto titulkem vyšel dne 13. června 1943 v Lidovém deníku článek k 70. 

narozeninám našeho rodáka, ze kterého vybírám: „Do galerie vesnických samouků - 

talentů se řadí důstojně Antonín Pešek z Jistebnice u Tábora… Maloval, jak viděl. A 

maloval velmi dobře. Kdy vlastně maloval? Ve dnech nedělních a svátečních, kdy 

vycházel do okolí a stával se tak na několik hodin jiným člověkem, zaníceným umělcem, 

vyznavačem Boha…“ (zdroj: www.cimbura.cz)1 

Letos uplynulo 150 let od narození Antonína Peška (* 31. 5. 1873 - † 28. 8. 1955). 

V Jistebnici prožil celý život. Vychodil zde obecnou školu, převzal rodinné 

hospodářství a ve volném čase se věnoval tvorbě - zejména malbě, řezbářství a psaní 

básní. Kreslil tužkou, maloval akvarely a v pozdějším věku olejem na plátno. Jeho 

ilustrovaná kronika jistebnických domů patří mezi významné historicko-

národopisné prameny. Nedílnou součástí Obrázkové kroniky je Peškův komentář 

k jednotlivým domům: komu patřil a patří, různé rodinné vazby a peripetie, občas 

i nějaké pikantní detaily či historky. Jeho tvorba patří k významným dílům, která jasně 

znázorňují tehdejší dobu. Některé originály kreseb dodnes uchovává rodina Peškova. 

Jeho výtvory jak malířské, tak řezbářské zdobí dodnes i nejednu jistebnickou 

domácnost.  

O vzpomínku na Antonína Peška jsem požádala pamětníka pana Karla Dindu 

z Jistebnice: „Někdy v roce 1951 - 52, když mi bylo 10 let, bydleli jsme v domě zvaném 

Mlýneček (dnes čp. 166), v padesátých letech jsme měli ještě soukromě několik krav 

a chodil jsem je na haltýř pást (bylo to kolem studny mezi Mlýnečkem a fotbalovým 

hřištěm). Sedával tam i pan Pešek a kreslil bývalou tvrz. Nikdy jsem se s ním nebavil, 

spíš jsem se zajímal o merunu a fotbal s kluky, ale ta vzpomínka na kreslícího pana 

Peška mi utkvěla v hlavě“.                 (pes) 

 

 

1 Na nových stránkách www.cimbura.cz je možnost vidět více informací o jistebnických rodácích a historii Jistebnice 
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Vildův mlýn – duch a srdce Jistebnice 

S koncem školního roku jsme si připomněli výročí pěti let nového života v domě č.p. 
83 v Sedlecké ulici. Vildův mlýn je nyní naším koníčkem. Na začátku snahy o jeho 
záchranu byla pouze neurčitá představa. Nechtěli jsme si připustit, že by zchátralý 
mlýn jednoduše nebyl.  

Naším cílem bylo dát bývalému mlýnu druhou šanci. Stejně jako lidé, i věci, obrazy 
nebo stavby si zaslouží získat příležitost k novému životu. Své původní funkci mlýn 
dlouhá desetiletí neslouží. Nyní z něj budujeme zázemí pro nejrůznější kulturní akce 
a udržujeme odkaz tohoto místa, které vydává stále svá svědectví. 

Objevili jsme zde spoustu informací o mlynářství, osudech obyvatel Jistebnice, 
o kolaboraci, o životě psychicky nemocného Vildy, o malířském směru Art brut, o 
nás všech. 

Každé prázdninové úterý se ve Vildově mlýně koná kulturní večer. Letošní sezonu 
odstartovaly 27. 6. 2023 nestárnoucí muzikálové melodie Jesus Christ Superstar 
v podání Tábor Superstar Band. Toto představení bylo důstojnou oslavou pětiletého 
výročí Vildova mlýna (2018–2023). Prožili jsme neuvěřitelný večer nabytý emocemi, 
o kterém se nám ani nezdálo! Kulturní zážitek svým vystoupením umocnil také 
Honza Toužimský, který si udělal čas a zazpíval úvodní píseň. Byla to jednoduše 
KRÁSA a jen ten, kdo tam byl, ví, o co nepřišel. 

Děkujeme ještě jednou všem, kteří se akce zúčastnili. Díky brigádníkům, 
podporovatelům, Městu Jistebnice a Tábor Superstar Bandu. 

Před pěti lety nikdo netušil, co se okolo zarostlého domu všechno semele a jak moc 
nás bude bavit a obohacovat roztáčení mlýnského kola a náš nový koníček. 

S láskou a mírem Spolek Sedlecká 
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Kaplička na Cunkově vypráví svou historii 
Loňský podzim zorganizoval spolek Pod Javorovou skálou na Cunkově akci Malá 
škola zvonění, kde si přítomní mohli projít rychlokurzem „bimbání“. Pojďme si 
připomenout, co o této kapličce a Cunkovu vůbec sepsal v malé knížečce  „Duše 
kapliček“ z roku 1997 bývalý sedlecký kněz  Antonín Odvárka:  

Ve vesnici Cunkov, vysoko v horách, je kaple 
v podobě čtyřbokého stavení se špičatou 
věžičkou. Obyvatelé vesničky kapli krásně 
opravili, nově oplechovali věžičku a sami 
obstarali finanční příspěvek na opravu kaple od 
Obecního úřadu v Jistebnici ve výši asi 7 000  
Kč. V této kapličce jsme vykonali pouť 
v sobotu 20. srpna 1994 v 18 hodin. Sešlo se 
tam asi 50 lidí, což je mnohem více, než má nyní 
vesnice obyvatel. Pro zajímavost si o počtu 
obyvatel Cunkova něco řekněme. V roce 1879, 
jak nám zaznamenal pan farář Vlasák, bylo 
v Cunkově 93 obyvatel v 11 domech, všichni 
byli katolíci. V roce 1912 tam bylo 69 obyvatel v 11 domech, všichni byli katolíci. 
V roce 1948 bylo 27 katolíků a 2 nekatolíci. V roce 1991 tam bylo 18 obyvatel, z toho 
11 katolíků a 7 nekatolíků, což jsou asi lidé, kteří se přistěhovali odjinud. Původní 
obyvatelé z vesnice se vždy ke své víře hrdě hlásili a také v době totality nikdo od víry 
neodpadl, třebaže bylo velké pronásledování katolické církve.  

Při mši svaté v kapli na Cunkově v roce 1994 bylo velmi pěkné počasí a básničky po 
kázaní tam říkali dvě školačky, a sice Hanička Petřáňová z Cunkova, která chodí do 
5. třídy a Pavlínka Turnovcová z Plechova, která je žákyní 4. třídy. Další mše svatá na 
Cunkově byla v sobotu 19. srpna 1995 v 15 hodin za účasti asi 50 věřících. Při každé 
této pouti konáme po mší svaté i krátkou debatu o dějinách vesnice. Tyto dějiny jsou 
již mnohokráte popsány, poprvé od pana faráře Vlasáka, a tak si vyprávíme jen paměti 
přítomných. Velmi zajímavě nám vyprávěl o kapličce pan Bareš z Cunkova. Dle 
vyprávění jeho předků a starých lidí byla na místě, kde mají hospodářství, menší 
chaloupka, ve které se narodili dva synové. Bylo to v dávných dobách a jeden z těchto 
synů byl odveden na vojnu, která tehdy trvala sedm roků. Dostal se až na Balkán a tam 
se ve válce s Turky ocitl ve velkém nebezpečí. V úzkosti slíbil Pánu Bohu, že jestliže 
vyvázne zdráv a vrátí se z války, postaví doma kapličku. Skutečně šťastně přestál vojnu 
a po svém návratu na Cunkov spolu s místními obyvateli kapli postavil, a tak prý je 
kaple přes dvě stě let stará. Na její věžičce je zvonek, který má rovněž zajímavou 
historii. Původní zvonek, asi 10 kg těžký, před léty při zvonění praskl a jeden kovář 
z okolí se nabídl, že jej svaří. Avšak nepovedlo se mu to. Zvonek ztratil zvuk, a proto 
byl uschován. Pan Bareš sháněl zvonek nový a dozvěděl se, že na vojenském cvičišti 
u Mimoně jsou v opuštěných vesnicích zvony, které je možno získat, proto se tam 
vypravil. Jakýsi plukovník mu nabízel zvon, ale ten byl příliš velký, do kapličky by se 
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nevešel. Proto spolu hledali a nalezli vhodný zvonek na sloupu v Bolečku u Mimoně. 
Odtamtud jej přemístili na Cunkov, kde je dodnes.  

K našemu vyprávění o pouti na Cunkově je nutno ještě dodat, že Cunkov je místo, kde 
vznikl název údolí „České Merán“. V minulém stolení jel totiž tudy na schůzku 
vlastenců do zámku v Jetřichovicích českobudějovický biskup Valerián Jirsík. Když 
poprvé uviděl líbezné údolí, vystoupil z kočáru, kterému se tehdy říkalo landaur, 
rozhlédl se, poklekl a políbil zemi se slovy: „To je překrásné údolí, to je pravý Český 
Merán“. Připomnělo mu to totiž lázeňské město v severní Itálii Merano, kudy jezdil do 
Říma. Toto italské město je obklopeno Alpami, na jejichž tisícimetrových horách leží  
sníh, zatímco u moře se lidi koupají. Tak i v Sedlci, který leží zhruba 420 m nad mořem, 
bývá už jaro, a na Javorové skále, která je nejvyšším bodem benešovského okresu a je 
o více než tři sta metrů výše, leží ještě sníh.  

Za spolek Pod Javorovou skálou Lucie Váchová 

 

Některé postřehy 
V posledním zpravodaji č. 1 (vyšel 5. 4. 2023)!!! bylo sděleno, že proběhla oprava 
střešní krytiny na osadním domku ve Svoříži a Na Kovárně ve Smrkově byla zahájena 
plánovaná oprava vnitřních prostor, kuchyně, WC pro ženy apod. Nikde se občan 
nedozví, kdo provádí a kolik to bude stát. Kdy se asi dostane na fasádu KD, který už 
stojí přes 40 let...? Kdy se asi opraví poškozená kanalizace pod školní kuchyní...? Byl 
se tam někdo ze zastupitelů podívat? Rovněž oprava vnitřních prostor radnice – občané 
neví, jaký je rozpočet ani kdo provádí. Nedozvíme se ani, jak je to s cestou ke škole, 
která se buduje nejméně 6 let. Mohl bych pokračovat dále – proč chybí základní 
informace o různých akcích na Jistebnicku. Asi je to TAJNÉ. Jinde ve zpravodajích se 
dozvíte vše. Mohl bych doložit – ale je to marný, je to marný... 

V posledním vydání Táborska (21. 6. 2023, č. 25) mě zaujal článek, ve kterém Vladimír 
Švestka poukazuje na to, proč odstoupili už 4 zastupitelé. Ukazuje na některé 
konzervativní a zkostnatělé názory některých zastupitelů, kteří nechtějí zřídit kulturní 
či sportovní výbory, infocentrum. Odmítají i jiné návrhy, které by mohly Jistebnicko 
více zviditelnit. Plně s ním souhlasím, ale asi to chtělo urputněji bojovat. Možná 
chyběly síly a optimismus. Snad budou noví zastupitelé bojovnější. 

           Milan Bastl 

Akce SEKSu 
Dne 30. 4. 2023 se uskutečnil 15. ročník pálení čarodějnic a stavění májky pro chasu 
jistebnických mládenců. Akce se zúčastnily desítky občanů Jistebnicka. Při občerstvení 
pro děti a dospělé zahrála skupina FLOK, které tímto patří dík, jakož i členům SEKSu 
a SUŽkám, kteří se podíleli na zdárné akci. Díky patří i hasičům z Hůrky za půjčení 
stanu. 
          Za SEKS Milan Bastl 

 



Oslavte s námi 1. školní den 
Naplaveno, z.s., ZŠ a MŠ Jistebnice a Město Jistebnice vás srdečně zvou na oslavu 
1. školního dne.  
Kdy:  4. 9. od 17:00 hodin 
Kde:  v prostoru za Zámečkem (u skautů), v případě deště se akce přesune do 

KD Jistebnice 
Jak:  můžete se těšit na divadelně-cirkusovou komedii s názvem Třeba to vyjde 

pro velké i malé diváky.  
Oslavu 1. školního dne zahájí paní ředitelka ZŠ Jistebnice Mgr. Pavla Vonešová 
a starosta města Jistebnice Ing. Jiří Popelka. 
 

Koťátko zkázy: 
TŘEBA TO VYJDE 

Vyslance Koťátka zkázy čeká nejtěžší úkol ze všech. Tentokrát není potřeba zachránit 
Zemi, ale Koťátko samotné. Dokáží v šibeničním termínu najít vhodnou metodu, jak 
vytáhnout šéfa z těch nejtemnějších myšlenek? Bude to fungovat, když je šéf přes 
4 miliardy let stará vesmírná bytost? A stihne se to do oslavy narozenin? To se dozvíte 
v divadelně-cirkusové komedii o motivaci překonávající všechny limity. Dojde na 
růžový i černý humor, akrobacii, hru s maskou, dřevorubectví a mnoho dalšího! 
 

Koncept, režie, hrají: Helena Urban, Jakub Urban 
Masky: Rufina Bazlova, Františka Malasková 
Text namluvil: Jan Řezníček 
Zvukový set-up: Martin Hůla 
Merchandise design: Barbora Žižková (NeoBara), 
tužky Antonín Srp 
Podpořili: hlavní město Praha, Kredance, komunitní 
centrum Blatná, Naplaveno, Výměník Karlovy Vary, 
Cirkus Céres, tep39, prostor39, Kytary.cz, iniciativa 
Moje Mariánské, Machovi & Adámek, Martin Hůla 
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1. FC Jistebnice v sezóně 2022/2023 
Nastává čas prázdnin, a tím pádem i hodnocení právě ukončené fotbalové sezóny 
2022/2023. Oddíl 1. FC Jistebnice měl v této sezóně zastoupení celkem ve 
3 kategoriích s 5 týmy. Celá sezóna může být hodnocena velice kladně, jelikož se muži 
A umístili v premiérové sezóně v 1. A třídě na krásném 2. místě, muži B si vybojovali 
postup do 3. třídy a starší žáci vyhráli svoji soutěž. 

Muži A 

Muži ,,A“ vstoupili letos premiérově do 1. A třídy s cílem udržet se v soutěži. To se 
také podařilo, a navíc se zrodilo veliké překvapení v podobě 2. místa v konečné 
tabulce. Kádr se udržel pohromadě, což se projevilo i na dobrých výkonech celého 
týmu v soutěži. Tým pod vedením Radima Hešíka obsadil v konečné tabulce 2. místo 
s 55 body za 16 výher, 7 remíz a pouhé 3 prohry se skóre 103:42. Nejlepším střelcem 
týmu a druhým nejlepším střelcem celé soutěže se stal s 25 zásahy Jan Stoszek. 
Zajímavé je, že tým dal stejný počet branek i v loňské sezóně v 1. B třídě, rovněž 
střelec Stoszek měl stejný počet zásahů. Doufejme, že na letošní výkony naváže tým 
i v další sezóně v 1. A třídě. První mistrovské utkání by měli muži sehrát 19. 8. 2023 
od 17:00 ve Veselí nad Lužnicí. 

Muži B – FC Dynamo Božejovice 

Muži ,,B“ hráli v letošní sezóně pod hlavičkou FC Dynamo Božejovice poměrně 
fotbalovou 4. třídu. Tým předváděl slušné výkony, bohužel se na jaře nedařilo tolik 
výsledkově. Přesto tým hodně trápil vedoucí Lom ,,B“. Tým pod vedením Františka 
Popelky se umístil na 2. místě s 32 body za 9 výher, 5 remíz a 4 prohry se skóre 44:21. 
Vzhledem k umístěným místům ve vyšší soutěži byla přijata nabídka postupu do 3. 
třídy, která nabídne několik utkání s týmy z blízkého okolí (např. Borotín, 
Řepeč – Opařany, Stádlec, Makov Hůrka,…). Nejlepším střelcem týmu se stal 
s 9 zásahy Ondřej Kotalík. Snad se bude dařit i ve vyšší soutěži celému ,,béčku“. První 
mistrovské utkání by se mělo odehrát dle došlých přihlášek v Sudoměřicích u Bechyně 
26. 8. 2023 od 17:00. Tento termín ale bude změněn. 

Dorost 

Dorost bojoval o získávání zkušeností a dobrých výsledků v 1. A třídě.  Tým pod 
vedením Václava Máchy a Michala Housky obsadil v tabulce 6. místo v klidném středu 
tabulky s 27 body za 8 výher v normální hrací době, 1 výhru po penaltách, 1 prohru po 
penaltách a 10 proher se skóre 43:59. Nejlepším střelcem týmu byl David Ruber se 14 
zásahy. V příštím roce budeme pokračovat v 1. A třídě dorostu, a to již sedmým rokem 
s nadějným a početným ročníkem 2008. První utkání sehrajeme 26. 8. 2023 od 10:00 
se společenstvím Chotoviny + Malšice. 

Žáci 

V okresních soutěžích jsme měli týmy starších a mladších žáků. Oba týmy pod 
vedením Miroslava Fary, Pavla Janoucha a Jana Šmejkala předváděli dobrý fotbal, 
navíc dobře reprezentovali naše město v jednotlivých soutěžích. Starší žáci svoji soutěž 
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navíc vyhráli s 54 body se skóre 113:22. V základní skupině skončili starší žáci sice na 
2. místě s 12 výhrami a 2 prohrami pouze o skóre za vedoucí Bechyní, ve finálové 
skupině ale byli suverénní. Mladší žáci obsadili celkové 9. místo s 26 body za 2 výhry, 
1 remízu a 3 prohry ve finálové skupině o 8. – 14. místo. Pro příští rok jsou přihlášeni 
zatím pouze starší žáci, kteří budou soutěž začínat první víkend v září. Losovací aktiv 
mládeže proběhne počátkem srpna.  

Přípravka 

V této sezóně byla přihlášena i soutěž mladší přípravky pod vedením Jiřího Matějky 
a Pavla Horčičky. U přípravky se výsledky ani tabulky nezveřejňují. Je dobře, že tento 
tým v klubu je a kluci mají chuť do zápasů. Do další sezóny je přihlášena starší i mladší 
přípravka. O rozlosování rozhodne komise mládeže během prázdnin do losovacího 
aktivu mládeže. 

Další dění v oddílu 

Během června proběhl na hřišti ukázkový trénink pod vedením zkušených trenérů 
mládeže FAČR a zároveň proběhla tréninková jednotka s ligovým hráčem, mj. Sparty 
Praha, Lukášem Váchou. 

Poděkování patří všem, kteří se podílejí na vedení oddílu, dále hlavně trenérům, bez 
jejichž ochoty a obětavosti by nemohl oddíl fungovat. Velmi děkujeme také všem 
našim fanouškům za podporu, kterou nám projevují.  

Pro příští sezónu i nadále přijímáme nové nadšence jak do řad trenérů, tak hráčů. Pro 
dorost hledáme hráče ročníku 2005 – 2008, žáci 2009 – 2012, starší přípravka 2013 – 
2014 a mladší přípravka 2015 a mladší. 

Dále patří veliké poděkování všem našim sponzorům, kteří nám přispívají jak finančně, 
tak hmotnými dary. Nerad bych na někoho zapomněl, a tak vyjmenuji ty největší: 
Město Jistebnice, GS Technik, Farmtec, pan Soukup, Golf Čertovo břemeno. Myslím, 
že týmy, a zejména ty mládežnické, dělají svými výkony velmi dobré jméno městu 
Jistebnice. Poděkování patří také všem rodičům za dovoz dětí na mistrovská utkání. 

Závěrem patří veliké poděkování trojici trenérů žáků, kteří řadu let vychovávali 
nové hráče a věnovali fotbalu v Jistebnici plno svého volného času a energie. 
Miroslav Fara, Pavel Janouch a Jan Šmejkal napsali zase kus mládežnické 
historie a navíc svoji práci zakončili, jak nejlépe to jde, ziskem titulu v OP žáků. 
Takže Míro, Pavle a Honzo, moc Vám za veškerou práci děkujeme a přejeme 
hodně štěstí v běžném životě. 

 

                                                                       Za 1. FC Jistebnice Mgr. Václav Mácha 
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Kompletní rozpis oddílu 1. FC Jistebnice – podzim 2023 
Rozpis Muži A – 1. A třída sk. B 

Den, datum Výko
p 

Utkání 

So 19. 8. 17:00 Veselí nad Lužnicí – Jistebnice  
So 26. 8. 17:00 Jistebnice – Slavia České Budějovice 
So 2. 9. 13:30 Sokol Sezimovo Ústí – Jistebnice 
So 9. 9. 17:00 Jistebnice – Kovářov 
So 16. 9. 13:00 Nová Včelnice – Jistebnice 
So 23. 9. 16:30 Jistebnice – Čtyři Dvory 
So 30. 9. 10:30 Meteor Tábor – Jistebnice 
So 7. 10. 16:00 Jistebnice – Chýnov 
So 14. 10. 10:15 Lokomotiva České Budějovice – Jistebnice 
So 21. 10. 15:30  Jistebnice – Bernartice 
So 28. 10. 14:30 Lišov – Jistebnice 
So 4. 11. 14:00 Jistebnice – Dačice 
So 11. 11. 14:00 Mladá Vožice – Jistebnice 

Rozpis Muži B – III. třída – FC Dynamo Božejovice 

Den, datum Výko
p 

Utkání 

So 26. 8.  17:00 Sudoměřice u Bechyně – Božejovice 
Ne 3. 9. 16:00 Božejovice – Makov Hůrka 

Ne 10. 9.  ?? Stádlec – Božejovice 
Ne 17. 9. 16:00 Božejovice – Košice 

23. - 24. 9. ?? Červený kůň Tábor – Božejovice 
Ne 1. 10. 16:00 Božejovice – Lom 
Ne 15. 10. 15:30 Božejovice – Sviny 
So 21. 10. 15:30 Borotín – Božejovice 
Ne 29. 10. 14:30 Božejovice – HD2D 
Ne 5. 11. 14:00 Božejovice – Řepeč-Opařany 

Rozpis Dorost – 1. A třída sk. B 

Den, datum Výkop Utkání 
So 26. 8. 10:00 Jistebnice – Chotoviny/Malšice 
Ne 3. 9. 10:00 Soběslav – Jistebnice 
So 9. 9. 10:00 Jistebnice – Týn nad Vltavou 
So 16. 9. 10:00 Planá nad Lužnicí – Jistebnice 
So 23. 9. 10:00 Jistebnice – Blatná 
So 30. 9. 10:00 Kestřany – Jistebnice  
So 7. 10. 10:00 Jistebnice – Kovářov 
So 14. 10. 10:00 Bechyně/Stádlec – Jistebnice 
So 21. 10. 10:00 Jistebnice – Čimelice/Mirovice 



Fotbal 
 

Ne 29. 10. 10:00 Větrovy/Sokol Sez. Ústí – Jistebnice 
So 4. 11. 10:00 Jistebnice – Protivín 

Ne 11. 11. 10:00 Kardašova Řečice – Jistebnice 
 

Pozn.: V rozpisu může dojít během léta ke změnám, je čerstvě po losovacím aktivu JČ 
KFS. V okresní soutěži se vychází z návrhu losovacích čísel. Losovací aktiv OFS je 7. 
7. 2023. Soutěže mládeže budou mít rozlosování do 4. 8. 2023. 

Do OP starších žáků jsou přihlášeni: Jistebnice, Planá nad Lužnicí, Ratibořské Hory, 
Sudoměřice u Bechyně, Větrovy, Táborsko akademie, Chotoviny, Meteor Tábor. 
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Výsledky okrskové soutěže požárního sportu 20. 5. 2023 Makov 

Ženy I 

 

Ženy II 

 

Muži I 

 

Muži II 
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Okrsková soutěž v Makově a začátek Benešovské hasičské ligy 

Ani tentokrát makovští hasiči přes zimu nezaháleli a již prakticky od konce loňské 
sportovní sezóny začali pilně trénovat na tu letošní. Náš plán obsahoval dva kruhové 
tréninky v týdnu a o víkendu atletický tunel. Všechno jsme pak završili na začátku 
května soustředěním. Ač je sezóna teprve na začátku, věřím, že věnované úsilí se 
vyplatilo. Ostatně hned na prvních soutěžích se nám nedařilo vůbec špatně.  

20. května proběhla u nás v Makově přesně po deseti letech okrsková soutěž. Tu jsme 
se, i dle zkušeností nabytých při pořádání Benešovské hasičské ligy, snažili připravit 
co nejlépe a věřím, že jak soutěžícím, tak i divákům se u nás líbilo. Snad o tom dost 
vypovídá i to, že většina s námi zůstala do pozdních nočních hodin, kdy jsme jezdili 
po celém okrese a sháněli další a další sudy piva k našim nemalým, leč již kvapem 
docházejícím zásobám.  

I po sportovní stránce se nám dařilo. Muži I potvrdili svou neotřesitelnou pozici a již 
po třinácté v řadě si stylem start-cíl vyběhli první místo. Ani Muži II se nenechali 
zahanbit a skvělým výkonem na stovkách i útoku brali příčku nejvyšší. Ženy po loňské 
odmlce na domácí klání složily nový tým, který se také nemusel vůbec za nic stydět 
a obsadil ve své kategorii druhé místo. Celkově to tedy byla dvě první místa a jedno 
druhé. Za zmínku jistě stojí také obsazení prvních třech míst na stovkách pro Muže 
I a druhé a třetí místo na této individuální disciplíně pro Muže II.  

Dva týdny po domácí soutěži postupové soutěže pokračovaly navazujícím okresním 
kolem. Na to se letos nevydalo družstvo Mužů I, ačkoliv obsadilo první postupovou 
příčku s nejrychlejším časem v okrese. V tento termín totiž zároveň probíhala soutěž 
Extraligy ČR v požárním útoku v Chotěmicích, kterou měli kluci již od zimy 
naplánovanou jako finální „zkoušku“ před nadcházejícím seriálem Benešovské 
hasičské ligy. Je velká škoda, že dvě vpravdě největší hasičské akce roku na okrese 
probíhají v jeden den. Nicméně to by samo o sobě vydalo na další článek. Okresní 
soutěž ale nezůstala bez makovského zastoupení. Letošním rokem totiž kromě 
kategorií Mužů I a Žen I nově na okres postupovali také Muži II. Jak již jistě tušíte, 
z druhého místa v okrese tam postoupili naši. Nastala tak trochu kuriózní situace, kdy 
v rámci táborského okresu Makov bojoval na dvou frontách. První na start se ten den 
postavili na stadionu v Táboře Muži II k disciplíně 100 m s překážkami. A na své 
premiérové účasti na okresním kole se rozhodně předvedli v nejlepším světle. V této 
disciplíně brali dílčí první příčku, zejména díky Zbyňkovi a Janu Šmejkalovým, kteří 
si vyběhli první a druhé místo. Někdy zhruba se závěrem této disciplíny se na druhé 
straně okresu v Chotěmicích rozběhla soutěž Extraligy v požárním útoku, která 
proběhla dohromady s Táborskou hasičskou ligou. Zde náš tým předvedl kvalitní útok 
se solidním výsledným časem 18:00. Čas rychleji sraženého pravého terče (17:69) ale 
značil, že mohlo být ještě lépe. I tak kluci vybojovali v těžké konkurenci pěkné osmé 
místo. Hned po útoku tým v Chotěmicích sbalil věci a vydal se se stříkačkou do Tábora, 
aby byla k dispozici druhému družstvu na finální disciplínu na okresní soutěži. Zde se 
samozřejmě neběželo podle ligových pravidel, ale podle pravidel požárního sportu. 
Tedy na širší hadice a také na nástřikové terče. I tento druh terčů, kam je potřeba 
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nastříkat 10 litrů vody, byl pro naše družstvo Mužů II novinkou oproti tomu, na co byli 
zvyklí z okrsku. Přesto se s ní zvládli popasovat a i disciplínu požárního útoku vyhrát. 
Tím pádem se naši Muži II stali vítězi okresního kola, k čemuž jim gratulujeme!  

Mohlo by se zdát, že na jeden víkend bylo toho soutěžení až dost, my jsme i přesto ale 
v neděli ještě vyrazili na druhé kolo Extraligy, které se konalo nedaleko toho sobotního, 
konkrétně v Tučapech. Tam se bohužel náš pravý proudař trochu zdržel na základně, 
což ho rozhodilo i při zapojování proudnice a zákleku u terče. Výsledný čas 19:45 
nemohl aspirovat na vyšší příčky a znamenal pro nás 14. místo.  

Po týdenní pauze se rozběhla soukolí i Benešovské hasičské lize. Začala na poměrně 
těžké dráze v Chářovicích. Letošní ročník BNL je opravdu přehlídkou skvělých týmů, 
protože na ní momentálně, mimo jiné, startuje jak loňský mistr Táborské hasičské ligy 
Sedlčany, tak loňský mistr Brdské ligy Nalžovice, samozřejmě loňský mistr 
Benešovské ligy Daměnice a navíc ještě trojnásobný mistr Extraligy Bezděkov pod 
Třemšínem. Nic jsme proto v této konkurenci nenechali náhodě a dojeli jsme si terén 
v Chářovicích vyzkoušet na trénink před soutěží, což se vyplatilo měrou vrchovatou. 
Po dobře načasované vodě jsme sestřelili terče v čase 17:44, což nám vyneslo parádní 
páté místo a zároveň se jedná o náš nový rekord na 3B. Této soutěže se také zúčastnily 
naše holky, pro které to byla první účast na lize od roku 2019. Bohužel nervozita na 
prvním závodě sehrála svoji roli a děvčata si tak po nezapojených spojích odvážela 
pouze cenu útěchy.  

Hned v neděli Benešovská liga pokračovala na dráze v nedalekých Olbramovicích. 
I zde jsme svůj pokus rozběhli na výbornou. Výsledný čas 17:97 byl jen o kousek horší 
než v sobotu a vynesl nám opět páté místo. I holky si již napravily reputaci a za čas 
19:59 braly pěkné šesté místo. Celkově se tak kluci můžou pyšnit průběžným čtvrtým 
místem po dvou kolech a bude velmi zajímavé sledovat, jak to bude dál. V podstatě 
celý seriál je ale ještě před námi.  

Na tomto místě bych chtěl poděkovat všem, kteří pomohli s organizací okrskové 
soutěže a podporují nás i v průběhu celé sezóny. Nejsme to jenom my na dráze, jsou to 
ve velké míře i naše rodiny a přátelé, kdo přispívá k tomu, že je o naší malé vesničce 
v hasičských kruzích stále velmi pozitivně slyšet. 

Za SDH Makov Jiří Švec, starosta sboru 
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Hasiči Jistebnice 

Vážení příznivci, 

nejprve bych chtěl poděkovat našim členům a spoluobčanům za sběr kovového šrotu. 

V sobotu 20. května proběhla okrsková soutěž v Makově. Na této soutěži naši mladší 
muži obsadili 3. místo a starší muži 4. místo. V soutěži jednotlivců obsadil z našeho 
sboru v běhu na 100 metrů s překážkami 3. místo Aleš Němeček.  

Od počátku měsíce května probíhají práce na shořelém tábořišti u rybníka Kaplice. 
Věříme v to, že se veškeré práce dodělají do zahájení táboření a samotný průběh letního 
tábora bude bezproblémový. Zde bych chtěl poděkovat všem, kteří se podíleli na 
obnově tábořiště. V sobotu 24. června proběhly v Kulturním domě v Jistebnici oslavy 
145. výročí založení našeho sboru. Poděkování patří všem, kteří se zúčastnili. 

Naši mladí hasiči závodili na několika soutěžích, a to: memoriálu Zdeňka Kubáleho 
v Táboře, kde družstvo starších obsadilo 8. místo, družstvo mladších skončilo na 
6. místě a družstvo přípravky obsadilo pěkné 3. místo. Další naší soutěží byl memoriál 
Jaroslava Šturze v Mladé Vožici. Na této soutěži družstvo starších obsadilo 8. místo, 
družstvo mladších 12. místo a družstvo přípravky si odvezlo stříbrné medaile. Naše 
sportovní klání pokračovalo v Bechyni na Oslavách svátku Svatého Floriána, kde 
družstva mladších obsadila 2. a 8. místo a družstvo starších skončilo na 10. místě. 
Pokračování našich soutěží proběhlo v Oltyni soutěží „O pohár starosty SDH“. Na této 
soutěži družstvo starších obsadilo 6. místo a družstvo mladších skončilo na 4. místě. 
Na další soutěž jsme navštívili obec Košice, kde jsme soutěžili v požárním útoku. Na 
této soutěži družstvo starších obsadilo 4. místo, družstvo mladších 6. místo a družstvo 
přípravky skončilo na 4. místě. Naší další soutěží bylo okresní kolo hry Plamen pro 
družstva starších v Bechyni, kde naše družstvo starších skončilo na pěkném 7. místě. 
Naší poslední soutěží jarní části bylo okresní kolo hry Plamen pro družstva mladších 
a přípravky, které probíhalo ve Slapech. Naše družstvo mladších skončilo na 14. místě. 

Jako každoročně bude o pouti den otevřených dveří v Domě hasičů a na konci prázdnin 
se chystáme opět uspořádat pro děti rozloučení s prázdninami, které bude probíhat 
u Smolíka. 

Všem našim příznivcům přejeme pěkné prožití letního období, dovolených, dětem 
pěkné vysvědčení a krásné prožití letních prázdnin. 

Jaromír Netolický 
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SDH Smrkov – požární sport 
I když je soutěžní sezóna teprve ve své první třetině, naši sportovci už mají za sebou 
několik závodů a soutěží, ve kterých dosahovali výborných výsledků. 

22.4. Zliv – Jihočeské stovky. Na první závody v běhu na 100 m překážek zařazených 
do seriálu Jihočeských stovek vyrazilo 7 našich sportovců. Nejvíce se dařilo 
dorostencům Karolíně Bastlové a Petru Kosíkovi, kteří ve svých kategoriích obsadili 
čtvrtá místa. 

7.5. Borovany - Na kvalifikační závod v běhu na 60 m překážek jsme jeli se třemi 
závodníky. Ve velmi silné konkurenci z několika krajů jsme se neztratili. V kategorii 
mladších žáků závodilo 28 chlapců a Kryštof Novák si vyběhl 5. místo. Do kategorie 
starších žáků nastoupilo 33 závodníků a Adam Novák vybojoval 4. místo. 
V nejobsazenější kategorii starších žákyň, kde běželo 47 závodnic, se umístila Karolína 
Bastlová na 8. místě. 

8. 5. Ledenice – Hned druhý den ráno se konal další kvalifikační závod v běhu na 60 
m s překážkami v Ledenicích, do kterého se zapojili čtyři smrkovští sportovci. Kryštof 
Novák skončil v mladších žácích na 8. místě. V kategorii starších žáků, ve které 
startovalo 32 závodníků, jsme měli tentokrát dvě želízka. Adam Novák vybojoval 5. 
místo a Petr Kosík skončil na 16. místě. V kategorii starších žákyň se umístila Karolína 
Bastlová na 5. místě ze 46 závodnic. S potěšením můžeme napsat, že tři naši sportovci 
(Karolína Bastlová, Kryštof Novák a Adam Novák), se kvalifikovali svými výkony na 
Mistrovství České republiky v Brně. Všem třem gratulujeme a budeme držet palce, ať 
se jim podaří dosáhnout pěkných výsledků i na republice. 

8.5. Ledenice – Jihočeské stovky. Odpoledne pokračoval soutěžní den v Ledenicích 
závody v běhu na 100 m překážek. Ze sedmi našich závodníků se nejvíce dařilo Petru 
Kosíkovi, který obsadil 5. místo v kategorii mladších dorostenců. Karolína Bastlová 
vybojovala 6. místo ve středních dorkách a Adam Novák konečně prolomil hranici 20ti 
vteřin a po skvělých pokusech, kdy ten první měl hodnotu 19,89 s a druhý 19,56 
s, skončil na konečném 7. místě ve středních dorostencích. 

13.5. Oltyně  – soutěž MH v PÚ. Družstvo mladších žáků vybojovalo pěkné 2. místo. 
Družstvo starších žáků skončilo poslední po velice legračním útoku, během kterého se 
jim díky nadměrnému používání indulony postupně rozpojily snad všechny spoje, které 
mohly. 

20.5. Makov – Okrsková soutěž v PS. Do Makova se nám podařilo poskládat tři 
soutěžní družstva - dvě ženská a jedno mužské. Pohled na startovní listinu byl velice 
smutný, protože v kategorii žen I se na start statečně postavil pouze domácí tým 
Makova a v kategorii žen II jsme neměli soupeře vůbec, přesto jsme měli o co bojovat. 
Ženy I si vynikajícím časem přes 86 vteřin zajistily postup do okresního kola 
z celkového druhého místa. Ženy II svou kategorii v celém okrese vyhráli a jejich 
výkon byl tak dobrý, že by v kategorii žen I stačil také na postup do okresního kola. 
Muži II vybojovali na okrskové soutěži 3. místo. Pohár za nejrychlejší běh na 100 m 
překážek si v jedničkách vyběhla Nikča Šmejkalová a ve dvojkách Jarka Svatošová. 
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3.6. Tábor – okresní soutěž v PS. Naše ženy jely na okres už potřinácté v řadě. I 
tentokrát byly dobře připraveny a ve štafetách i bězích na 100 m překážek skončily 
druhé za favoritem z Bělče. Pak ale dokázaly vyhrát královskou disciplínu – požární 
útok, kdy hned v prvním pokusu zaběhly nejrychlejší čas, který dokázaly druhým 
pokusem ještě vylepšit. Díky tomu se mohly radovat z celkového vítězství a postupu 
do krajského kola v požárním sportu. Na táborském atletickém stadionu zároveň 
proběhla kvalifikace dorostu na krajskou soutěž. My jsme vyslali šest sportovců ve 
čtyřech kategoriích a ve všech čtyřech si zajistili postup naši závodníci. V mladších 
dorostencích Petr Kosík, ve středních Adam Novák, ve středních dorostenkách 
Karolína Bastlová a ve starších Nikola Šmejkalová. 

10.6. Slapy – memoriál Martina Hacha. V sobotu se konala na slapském hřišti soutěž 
v požárních útocích. Dopoledne soutěžili mladí hasiči a my jsme přijeli s jedním 
družstvem mladších a jedním starších žáků. Na start jsme se postavili jako poslední a 
v obou kategoriích jsme předvedli nejrychlejší útok dne. Starší žáci výborným časem 
15,10 s obhájili vítězství a podruhé v řadě si odvezli velký putovní pohár. Navíc jsme 
si odváželi i medaile pro nejrychlejšího proudaře v obou kategoriích. V mladších 
žácích měl nejrychlejší sestřik Kryštof Novák -19,05 s a ve starších žácích Karolína 
Bastlová časem 14,47 s. Odpoledne soutěžilo naše družstvo žen, které skončilo na 2. 
místě. 

10.6. Dobrošovice – Dobrošovka cup. Na tuto noční soutěž mělo v plánu jet pouze 
ženské družstvo, ale když se děti na slapském hřišti dozvěděly, že zde běží také mladí 
hasiči, samy se domluvily mezi sebou i s rodiči, a dokonce si zajistily chybějícího 
béčkaře, aby mohly do Dobrošovic jet také. Soutěžilo se dvoukolově a časy se sčítaly. 
Na to bohužel naši starší žáci doplatili, protože nám při přejezdu ve velké bouřce navlhl 
stroj a během prvního pokusu vypověděl službu. Přesto nakonec útok dokončili a po 
součtu s druhým útokem, ve kterém dali nejrychlejší čas a Karolína Bastlová se blýskla 
vynikajícím sestřikem za 14,20 s, obsadili předposlední místo. Ženy se dostaly na start 
kolem půl jedné v noci a zaběhly v kategorii do 1500 ccm druhý a nad 1500 ccm 
nejrychlejší požární útok. Celou soutěž tak ovládly a odvezly si obrovský putovní 
pohár. 

11.6. Slapy – okresní soutěž MH v PS – Plamen. Hned ráno v neděli jsme se 
přesunuli zpět na slapské hřiště, kde se konala okresní soutěž pro mladé hasiče 
v kategorii mladších žáků. Našemu družstvu bylo znovu vylosováno poslední startovní 
číslo. Po štafetě dvojic a štafetě 4 x 60 m překážek, které se nám vydařily, jsme na 
samotný závěr celé soutěže předvedli nejrychlejší požární útok a rozhodli jsme tak o 
našem celkovém vítězství. 

17.6. Prachatice – krajská soutěž v PS. Do Prachatic nakonec postoupily i další týmy 
z druhého místa táborského a budějovického okresu (Běleč – což je složený výběr 
nejlepších závodnic z našeho okresu, a Nové Homole – což je výběr toho nejlepšího 
z budějovického okresu, včetně několika reprezentantek v čele s bývalou mistryní 
České republiky v PS Lenkou Šestákovou). Bylo tedy jasné, že boj o stupně vítězů 
bude velice těžký. I když se nám celá soutěž vůbec nevydařila, třetí místo bylo blízko. 



Hasiči 
 

Při shodném součtu bodů nás z něho tentokrát odsunula naše nejsilnější disciplína, ve 
které jsme si nejvíce věřili – požární útok. V prvním pokusu měly holky smůlu, když 
se kolem města hnala bouře a protivítr byl tak silný, že bylo náročné nastříkat 10 litrů. 
Ve druhém pokusu se už vítr utišil, ale holkám se nepodařilo srazit savice, a tak 
skončily až čtvrté. Zklamání bylo veliké a děvčata odjížděla z Prachatic smutná. Rádi 
bychom touto cestou poděkovali našim fanouškům, kteří nás jeli na krajskou soutěž 
podpořit. Byli jednoznačně nejhlasitější a vždy vytrvale fandili až do poslední vteřiny, 
i když se zrovna nedařilo. Děkujeme. 

18.6. Prachatice – krajská soutěž dorostu v PS. Druhý den jsme se do Prachatic 
vrátili s dorostenci. Jelikož nám jeden závodník onemocněl, reprezentovali nás pouze 
3 jednotlivci. Petr Kosík skončil v mladších dorostencích na 5. místě. Nikola 
Šmejkalová v kategorii starších dorostenek vybojovala 3. místo a Karolína Bastlová 
svoji kategorii středních dorostenek ovládla po nejrychlejších časech v běhu na 100 m 
překážek i dvojboji. Těší nás, že po Nikče Šmejkalové a Míše Svatošové přebrala 
pomyslnou štafetu další naše závodnice, která bude reprezentovat nejen náš sbor, ale i 
Jihočeský kraj na Mistrovství České republiky, tentokrát v Domažlicích. Káje 
děkujeme a gratulujeme k tomuto úspěchu. 

Za SDH Smrkov – Pavel Svatoš 

 

 



Vinaři Padařov 

 

 

 

 

 

 



Vinaři Padařov 

 

 

 



Výběr ze školní kroniky Makova z let 1913 – 1954 
 

Školní rok 1915/1916 - pokračování 
Skříň 
Do kabinetu byla místní školskou radou dodána druhá skříň nákladem 48 Korun.  

Výstava 
Táborská odbočka Červeného kříže pořádala výstavu prací akademického sochaře t.č. 
poručíka pěšího pluku J. V. Duška, rodáka z Makova. Vlastní pílí téměř sám na sebe 
odkázán vypracoval se na takový stupeň umělecký. J. V. Dušek je umělec velkých 
forem a širokého gesta. Výstava činila dojem dobrý. Od 15. února 1916 působí p. uč. 
L. Tlamka v Soběslavi na měšťanské škole chlapecké za onemocnělého učitele pana 
Hapla.  
Sbírka 
Dne 6. května pořádána sbírka školní mládeže ve prospěch spolku Červený kříž, která 
vynesla 29 Korun 12 haléřů. Obnos zaslán spolku Červený kříž v Táboře.  
Dar 
Vojín Josef Novák z Makova č. 7 přivezl z Albanie želvu řeckou a daroval ji škole. 
Správce školy poděkoval mu za pěkný dar.  

Sirotčinec 
Pro vojenský sirotčinec rozprodány pohlednice a medailonky. Obnos stržený zaslán do 
Vídně.  
Druhá sbírka vlny a bavlny 
Dne 17. června konána žactvem sbírka odpadků vlněných, bavlněných a lněných. 
Sebráno 78 kg. 

Povýšení a přesídlení  
Dne 1. července povolán byl c.k. dvorní rada Josef Blíženec ke službě při c.k. 
místodržitelství v Praze.  
Druhá sbírka listí 
Správce školy se žactvem natrhal a usušil 3 kg 52 dkg jahodového listí. Zasláno firmě 
V. Adler. 
Změny mezi školním rokem 
Mezi školním rokem přibyly dvě děti, ubylo 17 dětí. Na konci školního roku postoupilo 
celkem 127 dětí. Vysvědčení propouštěcí bylo ve školním roce 1915/16 dáno 11 
hochům a 5 dívkám.  
Biřmování 
Dne 14. července 1916 konáno Jeho Eminencí panem biskupem Josefem Hůlkou 
v Dražicích sv. biřmování jakož i generální kanonická visitace a zkouška 
z náboženství.   

Připravil Jiří Máchal, bývalý knihovník Makova 
Pokračování ve Zpravodaji č. 3/2023 
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Mistrovství ČR mužů a žen v atletice 

29.-30. 7. 2023 Tábor 

 

Během posledního červencového víkendu bude hostit nově zrekonstruovaný stadion 
Míru v Táboře vrcholnou atletickou akci domácí sezóny – Mistrovství České republiky 
mužů a žen. Národní šampionát se vrací do Tábora již počtvrté (2008, 2013, 2016, 
2023). Atraktivním zpestřením budou páteční koncerty MDK Band, Peshata a 
Swingband Tábor na Sokolské plovárně Jordán. Nebude chybět ani fanzóna s atletikou 
pro děti či fotokoutkem.  

Ani letos nepůjde jen o tituly a medaile, ale také o možnost kvalifikovat se na srpnové 
Mistrovství světa v Budapešti, ať už splněním ostrého limitu či vylepšením pozice 
v rankingu. Zároveň už MČR spadá do kvalifikačního období (start 1. 7. 2023) na 
Olympijské hry v Paříži 2024. Je tedy více než jasné, že půjde o hodně, a diváci se tak 
mohou těšit na celou řadu elitních českých atletů. Diváci mohou přijít podpořit 
i táborské mládežnické talenty Manuel Lurdes Glorii a Petra Svobodu, jež jsou spolu 
s Jakubem Vadlejchem tváří letošního MČR. 

Pevně věříme ve start českých atletických es, jako je Jakub Vadlejch, Kristiina Mäki, 
Tomáš Staněk, Pavel Maslák, Nikola Ogrodníková, Jan Veleba, Zdeněk Stromšík, 
Radek Juška a řada dalších. Bude k vidění další národní rekord v Táboře? Již jsme toho 
byli svědky v roce 2018, když při Velké ceně Tábora zaběhl Zdeněk Stromšík český 
rekord, který je platný dodnes. 

Tým Atletiky Tábor srdečně zve všechny příznivce atletiky na tento sportovní svátek. 
Nenechte si ujít vrchol sezony, přijďte fandit a užít si s námi skvělou atletickou 
podívanou.  

Vstupenky na tribunu jsou k dispozici v předprodeji na webu www.ticketportal.cz za 
120 Kč na sobotu a za stejnou cenu i na neděli. Vstupenky na stání budou k prodeji 
pouze na místě za 50 Kč/den. Děti do 15 let a senioři nad 70 let mají vstup mimo 
tribunu zdarma.  

Monika Drhovská 

 



 



 



 



 



Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
 

 
 

Neděle 16. 7. 2023 od 11 hod. – Benešovská hasičská liga v Makově 

Do 17. 7. 2023 Výstava Neveny Thielové a Jana Kunovského 
Pátek 21. 7. 2023 Galerie u kostela – vernisáž výstavy Lídy Dalíkové, průřez dílem 
včetně nových olejomaleb větších formátů + vzpomínka na tvorbu jejího tatínka 
Štěpána Nováka 
Program pouťových zápasů 1. FC 
Sobota 22. 7. 2023 od 13 hod. muži Jistebnice – Chotoviny, 15 hod. utkání přípravky, 
16 hod. staré gardy Jistebnice – Božejovice  

Neděle 23. 7. 2023 – pouť Jistebnice 
24. – 28. 7. 2023 – sportovní kemp Golf Čertovo břemeno, více info na www.cebr.cz 
nebo na tel: 602 487 777 
Sobota 26. 8. 2023 od 14 hod. – oslavy 130 let SDH Božejovice  
Sobota 26. 8. 2023 – Střelecký závod pro děti v Hůrce na střelnici. Registrace 8:30 –
9:00 hod. 

Pondělí 4. 9. 2023 od 17 hod. (za Zámečkem) – cirkusově-divadelní komedie Třeba 
to vyjde, na tradiční zahájení 1. školního dne srdečně zvou Naplaveno, z.s., ZŠ a MŠ 
Jistebnice a Město Jistebnice 
Čtvrtek 28. 9. 2023 od 13 do 18 hod. – Dobročinný zámecký festival pro Jistebnicko 

Římskokatolická farnost Jistebnice – co nás dále čeká? 
14. 7. – 21. 7. 2023 – tábor pro děti našich farností 
Přehled farních akcí a aktivit: 
Doporučujeme navštívit večerní prohlídky na Klokotech s hudebním doprovodem – 
info na plakátech. 
Pátek 30. 6. 2023 od 17 hod. Jistebnice – farní táborák pro děti a rodiče  
Neděle 9. 7. 2023 v 15 hod. Opařany – první mše s P. Pavlem v kostele sv. Františka 
Xaverského  
Sobota 15. 7. 2023 v 10 hod. České Budějovice, katedrála sv. Mikuláše – jáhenské 
svěcení  
Sobota 15. 7 2023 v 18 hod. Vlksice, kaple – poutní mše k P. Marii Karmelské  
Sobota 22. 7. 2023 ve 14 hod. Řepeč, kaple – mše sv. při setkání rodáků  
Neděle 23. 7. 2023 Jistebnice, pouť sv. Máří Magdaleny, mše 9.30 hod. farní kostel/ 
15 hod. u kaple „na Majdalence“ 
24. 7. – 7. 8. 2023 Světové dny mládeže v Lisabonu 
10. 8. – 13. 8. 2023 Hlavní pouť k Panně Marii Klokotské – info na www.klokoty.cz 
Pátek 1. 9. 2023 Jistebnice – táborák na závěr prázdnin 
Úterý 19. 9. 2023 v 19 hod. Jistebnice, KD – Cimrfraj: Posel z Liptákova, divadelní 
představení 
Neděle 24. 9. 2023 Dobrá Voda v Karhanech u Monína, poutní mše v 15 hod. 
Čtvrtek 28. 9. 2023 Hodušín – poutní slavnost sv. Václava, mše v 10 hod. 
Neděle 1. 10. 2023 Jistebnice, svatomichalská pouť, mše v 9.30 hod. 



B L A H O P Ř E J E M E                                                                                                      

Životní jubilea oslavili v dubnu - červnu  2023 

                                                                                                                                                                                  
70 let                                                        75 let 

Pavel Hájíček    Marie Votrubová 

Anna Milčínská    Božena Loudová  

Jiří Štěpánek                  Anna Burdová 

Václav Novák 

Anna Farová 

 

80 let                                                       85 let 

Jaroslav Uhlíř     Květoslava Felklová 

Hana Císařová                   Blažena Jelínková 

Heidelinde Kubů                   Bedřich Pešek 

Marie Kazdová  

Longin Spurný  

 

92 let                                                         94 let 

Jarmila Malá                            Marie Küblbecková 

Marie Máchová            

 

95 let 

Věroslava Nováková 

 

 

 

Vítáme Vás mezi námi 

 

Ondřej Novák 

Ema Medřická 

David Dolejší 

Sofie Kolbová 

Viktorie Stiborová 

 

                                                 

 



 



 



 



 



 

 



 



 


